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SENIORER ER VIGTIGERE 
END UDENLANDSK 
ARBEJDSKRAFT

Normalt betragtes Danmark som et meget lige 
land, hvor enhver forskelsbehandling er utænke-
lig. Men især én gruppe bliver systematisk udsat 
for diskrimination – især på arbejdsmarkedet. 
Nemlig seniorerne. Det vil Dansk Folkeparti nu 
gør noget ved. 

I et stort udspil, som for kort tid siden blev 
lanceret i Berlingske Tidende, præsenterer vi en 
række konkrete forslag, som skal gøre op med 
diskriminationen af ældre og seniorer. Og det 
handler ikke kun om at sikre en 
fair behandling af folk over 60 
år. Det er mindst ligeså meget et 
nødvendigt svar til regeringens 
ønske om at fjerne seniorpensi-
onen.

I Dansk Folkeparti mener vi 
nemlig, at regeringen vender 
tingene på hovedet. Hvis man 
mener, at der er for mange, som 
trækker sig for tidligt tilbage via 
seniorpension, er det naturligvis 
ikke vejen frem blot at afskaf-
fe ordningen. Nej, så må man 
sørge for at indrette virkeligheden, så vi undgår 
nedslidning. Folk bliver jo ikke mere raske af ikke 
at kunne trække sig tilbage – tværtimod. Fjerner 
man ordninger som seniorpensionen uden at ska-
be mere fleksibelt arbejdsmarked, gør man kun 
folk yderligere stressede – og nedslidte.

I Dansk Folkeparti vil vi derfor gå den modsat-
te vej. Vi ønsker at lægge et loft, så den kon-
stante stigning i pensionsalderen bremses, og til 

gengæld sikre et arbejdsmarked, hvor man ikke 
bliver nedslidt, men hvor man frivilligt har lyst 
til at fortsætte, fordi arbejdsliv, familie- og fri-
tidsliv pludselig ikke bliver modsætninger. Derfor 
vil vi indføre en ret til, at man fem år før pensi-
onsalderen kan gå ned på en fire dages arbejds-
uge. Det vil gøre, at langt flere vil kunne se sig 
på arbejdsmarkedet – også i en høj alder, frem 
for at søge tidlig tilbagetrækning. Og de sidste 
to år før pensionsalderen vil vi skabe mulighed 

for, at man kan gå ned på en 
tredages arbejdsuge.

I regeringen er man ikke vild 
med vores forslag. De siger, det 
koster penge. Men sandheden 
er, at den konstante stigning i 
pensionsalderen og et stresset 
arbejdsmarked koster. Var Dan-
mark ligeså god som Norge til 
at holde seniorerne på arbejds-
markedet, ville vi have 66.000 
flere i beskæftigelse. Det ville 
betyde mere livskvalitet for de 
mange (60%), der fortryder, 

efter at have ladet sig pensionere og helt er trådt 
ud af arbejdsmarkedet. Men det ville også betyde 
bedre offentlige finanser, fordi folk så ikke går 
direkte fra arbejdsmarkedet og til passiv forsørgel-
se. Det vil selvsagt også betyde mere livskvalitet 
for seniorerne, der endelig får den berettigede 
anerkendelse, de fortjener. Men måske bedst af 
alt: så behøver vi ikke al den snak om udenlandsk 
arbejdskraft. Derfor: lad os sætte danskerne først.

[  FORMANDEN SKRIVER ]

MORTEN MESSER
SCHMIDT,  FORMAND 
FOR DANSK 
 FOLKEPARTI

KO L O F O N

Derfor vil vi ind føre 
en ret til, at man fem 
år før pensions- 
alderen kan gå ned 
på en fire dages 
arbejdsuge.
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G R Æ N S E KO N T R O L ”Denne regering 
skal til at tage sig seriøst sammen”.

Sådan lød kommentaren fra Dansk 
Folkepartis gruppeformand Peter Kofod 
efter meldingen om, regeringen ophæver 
grænsekontrollen til Sverige og omlægger 
kontrollen mod Tyskland.

Kofod mener, at det er dybt uansvar-
ligt at slække på grænsekontrollen på et 
tidspunkt, hvor antallet af migranter, der 
søger mod Europa, stiger eksplosivt.

”Har de intet lært? Husker de ikke, hvor 
galt det gik i 2015? Husker de ikke kon-
troltabet og kaosset?,” skrev Kofod.

Siden har regeringen søgt EU om 

dispensation til at 
fortsætte grænse-
kontrollen mod 
Tyskland et halvt 
år. Men der er sta-
dig tale om en om-
lægning, hvor den 
direkte kontrol ved 
grænsen svækkes, 
så Peter Kofod er 
bestemt ikke tilfreds.

”Det her vil gøre det nemmere at begå 
grænseoverskridende kriminalitet, så det 
er noget møg”, siger Kofod.

Han mener, at regeringens beslutning 

er i direkte modstrid med Socialdemo-
kratiets meldinger under valgkampen.

”De gik til valg på, at der ikke skulle ske 
nogen ændringer. Nu har de har ladet sig 
diktere af Lars Løkke Rasmussen".

Kofod er også utilfreds med måden, 
beslutningen blev meldt ud på. Det skete 
i en pressemeddelelse, uden forudgående 
orientering til partierne bag politiforliget.

”Det er kongeeksemplet på regeringens 
magtfuldkommenhed. Vi burde være ind-
kaldt til drøftelser. Det har jeg også sagt til 
ministeren, så det ikke kunne misforstås”, 
siger Peter Kofod. /trol

[  NYHEDER ]

KOFOD: DYBT UANSVARLIGT AT 
SVÆKKE GRÆNSEKONTROLLEN
Dansk Folkepartis gruppeformand kritiserer i skarpe vendinger regeringens  beslutning 
om at fjerne grænsekontrollen til Sverige og slække kontrollen til Tyskland

Blå 1. maj på Christiansborg
K A M P DAG  Årets 1. maj bød på andet end 
røde slagsange og socialistiske paroler. På Dansk 
Folkepartis initiativ blev der også holdt et blåt 1. 
maj-møde i Landstingssalen på Christiansborg. 
Her havde de tre borgerlige partiledere, Morten 
Messerschmidt, Alex Vanopslagh og Søren Pape 
Poulsen, sat hinanden stævne til en snak om 
samarbejdet i blå blok, arbejderbevægelsen og 
den nye SMV-regering.

Mødet foregik i en munter tone, hvor Morten 
Messerschmidt konstaterede, at det for tiden 
hverken var sjovt at være socialist eller regering:

"Tænk at være de røde partier og have flertal, 
som man ikke kan bruge, og tænk at være 
regering og have magten til at gøre alt muligt. 
Men uanset hvad man gør, er der ingen, der vil 
have det," som han sagde med et hint til bl.a. 
afskaffelsen af store bededag.  Foto: Jennifer 

DF GÅR 
FREM BLANDT 

SENIORER
M Å L I N G  Mette 

Frederiksen og Social-

demokratiet er blevet 

godt og grundigt upopu-

lære blandt vælgere over 

60 år. En måling blandt 

medlemmer af Faglige 

Seniorer viser, at kun 19,4 

procent ville stemme på 

Socialdemokratiet mod 

47,2 % ved valget.

Til gengæld vokser 

DFs popularitet. Blandt 

de 6653 medlemmer af 

Faglige Seniorer, som har 

deltaget, ville de 8,6 pro-

cent nu stemme på Dansk 

Folkeparti. Ved valget var 

det 3,3 %.

Undersøgelsens helt 

store vinder er SF, der går 

fra 12,7 til 31 %.

Foto: Thomas Tolstrup



4  |  JUNI 2023

[  NYHEDER ]

DF: GØR DET BILLIGERE AT 
VÆRE MED I FOLKEKIRKEN

STATSBORGER-
SKAB SKAL 
IKKE TILDELES 
AUTOMATISK

F O L K E K I R K E N  Det skal være billigere at 
være medlem af Folkekirken. Dansk Folkeparti vil 
indføre et fradrag for medlemskab af folkekirken, 
sådan som det kendes fra eksempelvis fagforenin-
ger. Dermed håber DF, at færre vil melde sig ud af 
folkekirken af økonomiske årsager.

"Udspillet skal støtte kristendommen i Danmark 
og modvirke de faldende medlemstal, der er i 
folkekirken. Det har overrasket mig, at det ikke er 
dyrere at indføre et fradrag, og derfor vil vi i for-
slaget lægge op til at indføre et fradrag, der skal 
komme de laveste indtægtsgrupper til gode," siger 
Morten Messerschmidt til Kristeligt Dagblad.

Sidste år var der 42 % flere, der meldte sig ud 

af folkekirken, sammenlignet med året før. I følge 
Kristeligt Dagblad tyder meget på, at en presset 
økonomi får folk til at spare kirkeskatten væk.

"Det kan ikke passe, at det skal være den øko-
nomiske krise, der gør, at man melder sig ud af 
folkekirken," siger Messerschmidt til avisen.

Finansministeriet har på DFs anmodning lavet 
beregninger, der viser, at et fradrag for kirkeskat 
vil koste 1,3-1,4 milliarder kroner årligt.

Biskop Henrik Stubkjær, Viborg Stift, ser positivt 
på ideen om et fradrag.

"Hvis et fradrag kan styrke os i kirken, vil jeg 
se positivt på det," siger biskoppen til Kristeligt 
Dagblad.

Dansk Folkeparti vil indføre et fradrag til folkekirkens medlemmer. Det skal 
få færre til at melde sig ud af folkekirken af økonomiske årsager

Mød Messerschmidt på markedspladsen

Et fradrag skal få færre til at 
melde sig ud af folkekirken af 
økonomiske grunde. Arkivfoto

U D L Æ N D I N G E 

1.216 udlændinge fik i 

marts tildelt statsbor-

gerskab af et folketings-

flertal udenom DF. Men 

i virkeligheden er tallet 

meget  større. Børnene 

til de udlændinge, som 

får statsborgerskab, får 

nemlig statsborgerskab 

automatisk. Det kræver 

bare, at de er under 18 

år, ugifte, opholder sig 

lovligt i Danmark og 

ikke har begået krimi-

nalitet.

Blandt de 1.216 er der 

f.eks. en enkelt person, 

som har 11 børn, der nu 

er danske statsborgere.

Den praksis vil DF gøre 

op med. Står det til DF, 

skal børn søge på  

lige fod med andre 

udlændinge. 

S O M M E R P L A N  Dansk Folkepartis formand Morten 
Messerschmidt bliver en flittig gæst på markedsplad-
ser rundt omkring i sommerlandet. I samarbejde med 
lokale DF-foreninger gæster han diverse dyrskuer og 
markeder henover sommeren og det tidlige efterår. 
Hans foreløbige plan ser sådan her ud:
•  Den 3. juni kl. 10:00 – 12:00 Hjallerup Marked, 

Algade 43 9320 Hjallerup

•  Den 3. juni kl. 14:30 – 16:00 Lemvig Marked og 
Dyrskue, Ringkøbingvej 127A, 7620 Lemvig

•  Den 15. juli kl. 11:30 – 13:00 Ørbæk Marked, 
Svendborgvej 31, 5853 Ørbæk

•  Den 9. september kl. 12:30 – 14:00 
 Hammel Hestemarked, Thorsvej 4, 8450 Hammel

•  Den 8. oktober kl. 12:00 – 13:30 
 Duedag i Ejstrupholm, Ejstrupholm 



C A .  S Å  M A N G E  U D L Æ N D I N G E  
V I L  F O L K E T I N G E T  T I L D E L E  D A N S K 

S T A T S B O R G E R S K A B  I  D E N N E  S A M L I N G .

FA M I L I E F O R Ø G E L S E  Det bliver andet end politik, som kommer 
til at fylde efteråret for Dansk Folkepartis gruppeformand Peter Kofod 
og hans kæreste Josephine Alstrup. Josephine, der er DFs folketings-
kandidat i Vejle Syd og Nord, er nemlig gravid, og hun er sat til at føde 
den 11. august. De vordende forældre afslører, at det er en datter, der 
er på vej. Josephine studerer til daglig til socialrådgiver, mens Peter 
som bekendt har sin daglige gang på Borgen, hvor han foruden at være 
gruppeformand også er DFs retsordfører.

DF: FORBYD 
 OPFØRELSE AF 
STORMOSKÉER 
I DANMARK3.000
EU-MIDLER  Det skal være forbudt at byg-
ge stormoskéer i Danmark. Det mener Dansk 
Folkeparti, som står bag et beslutningsforslag, 
der – hvis det vedtages – vil pålægge regeringen 
at fremsætte et lovforslag senest til sommer, som 
forbyder stormoské-byggerier.

”Forslagsstillerne mener, at folk skal have lov til 
at dyrke den religion, de ønsker, men det betyder 
ikke, at de skal have lov til at bygge stormoskéer, 
som ikke hører til i det danske samfund og land-
skab,” skriver DF.

I forslaget konstaterer Dansk Folkeparti, at den 
massive muslimske indvandring har forandret 
samfundet på negativ vis. Danmark er et kristent 
land, men indvandringen udfordrer samfundet og 
sammenhængskraften med religiøse og kulturelle 
særkrav, skriver DF:

”Helt grundlæggende mener forslagsstillerne 
ikke, at indvandringen fra Mellemøsten og Nord-
afrika siden slutningen af 1960᾽erne har været 
en succes for det danske samfund på et eneste 
parameter. Der er derfor behov for, at vi nu sætter 
ind med lovgivning for at sikre, at de negative 
konsekvenser ikke bliver større, end de allerede 
er,” lyder det.

Dansk Folkeparti vil forbyde 
 opførelser af nye stormoskéer. De 
hører ikke til i det danske samfund 
og landskab, mener DF
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Gruppeformand skal være far
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F O L K E K I R K E N 
Dansk Folkepar-
ti fortsætter sine 
aktiviteter i Nordisk 
Råd med Mikkel 
Bjørn ved roret. 
Efter folketingsvalget 
blev det kun til en 
stedfortræderpost 
til partiet, men efter 

Mikkel Bjørns partiskifte har DF genvundet 
en fuldgyldig plads. 

I Nordisk Råd, som består af 48 parla-
mentarikere fra de fem nordiske lande, 
Danmark, Sverige, Norge, Finland og 
Island – samt selvstyreområderne Færøerne, 
Grønland og Åland – er de fleste politikere 
organiseret i fem partigrupper. 

Dansk Folkeparti dannede sammen med 

DF bevarer plads i Nordisk Råd
KARSTEN LORENTZEN

KAMP FOR 
STORE BEDEDAG 
I 20 KOMMUNER
B E D E DAG  I ca. 20 kommuner 
har medlemmer af byrådet fra 
Dansk Folkeparti stillet forslag 
om at bevare store  bededag som 
fridag for skolebørn og kommu-
nalt ansatte.

"I de fleste kommuner har det 
været til debat, men det er kun i 
København, hvor man er kommet 
et skridt videre med det politisk," 
siger parti sekretær Simon Vang-
gaard til Ritzau.

I København har et flertal 
besluttet, at det skal undersøges, 
hvordan store bededag kan beva-
res i en eller anden form.

Kirkeministeriet har oplyst, at 
26 procent af årets samlede antal 
konfirmationer finder sted på 
store bededag i 2023. Det svarer 
til hver fjerde konfirmand.

I flere regionsråd har DF også 
stillet forslag om at bevare  store 
bededag som fridag for ansatte.

PIA K.: DYR SKAL IKKE LIDE 
I STATENS NATURPARKER
DF vil forhindre, at staten må dispensere fra  dyrevelfærdsloven i de kommende 
naturnationalparker. Et beslutningsforslag fra DF kunne dog ikke samle flertal

S Å  M A N G E  B E S L U T N I N G S F O R S L A G  H A R  D F  S T I L L E T  

S I D E N  V A L G E T .   B L . A .  O M  T Ø R K L Æ D E R , 
S T O R M O S K E E R  O G  U D L Æ N D I N G E S  E U - G Æ L D .

30

DYREVELFÆRD ”Enhver der holder dyr, 
skal sørge for, at de behandles omsorgs-
fuldt”. Sådan står der i dyrevelfærdsloven, 
hvor der også står, at når man holder dyr, 
skal de tilses jævnligt.

Den regel skal der dispenseres for i de 
15-20 planlagte naturnationalparker. Her 
skal store græssende dyr som heste, kvæg 
og bisonokser hegnes ind og klare sig selv 

for at fremme biodiversiteten. De vil ikke 
blive fodret, og vil ikke blive tilset dagligt.

Men det forsøger Dansk Folkeparti 
at sætte en stopper for. I lighed med en 
række dyreorganisationer er DF stærkt 
bekymret for dyrevelfærden i de kommen-
de naturnationalparker. Derfor har DF 
rejst et beslutningsforslag, som skal fjerne 
muligheden for dispensation. Forslaget 

blev 1. behandlet i april i Folketinget, men 
kunne ikke samle et flertal.

“"Vi har allerede en masse triste erfa-
ringer med dyrevelfærd, som ikke bliver 
overholdt, og ved at have en dispensati-
onsmulighed vil vi bare få endnu flere. 
Det kan vi ikke være bekendt,” sagde DFs 
dyrevelfærdsordfører Pia Kjærsgaard ved 
1. behandlingen. /trol

”De Sande Finner” i 2012 partigruppen 
”Nordisk Frihed”, hvor Sverigedemokraterne 
blev indlemmet i 2017. Gruppen har i dag 
ni medlemmer – fire fra Finland, fire fra 
Sverige og altså en fra Danmark. 

Nordisk Frihed arbejder især for, at 
Norden bliver et mere sammenhængende 
område kulturelt og økonomisk – og efter 
at NATO er blevet udvidet, vil Nordisk Råd 
også få en forstærket rolle på forsvarsområ-
det, hvor de nordiske lande vil have langt 
større vægt inden for NATO-samarbejdet. 

"Jeg ser meget frem til arbejdet med nor-
diske anliggender. Meget er naturligvis nyt, 
men det er en glæde at opleve, at partier fra 
forskellige nordiske lande og med en politik, 
som har masser af fælles berøringsflader, 
kan stå sammen om at have en stemme i 
Norden," siger Mikkel Bjørn. ■
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JANNICH KOFOED

Nej til ’kønsskifte’ til 
børn – hverken med 

kemikalier eller skalpel
Dansk Folkeparti vil forbyde læger at eksperimentere på kønsforvirrede børn med 

 hormoner eller kirurgi. ”Børn skal ikke spændes for de voksnes kønspolitiske vogn,” 
siger Mette Thiesen

KØNSSKIFTE ”Vi kommer til at se 
unge mennesker, som ender med at 
fortryde og stå i en frygtelig situation, 
fordi der ikke var ansvarlige voksne, 
der sagde nej.” Det var advarslen fra 
Mette Thiesen, da hun i sidste måned 
mødtes med sundhedsminister Sophie 
Løhde, som hun og Mikkel Bjørn fra 
Dansk Folkeparti havde kaldt i samråd. 
Samrådet handlede kort sagt om børn 
med såkaldt ”køns-ubehag” – altså 
unge under 18 år, som mener, at de 
ikke hører hjemme i den krop, de er 
født med. Skal man ’hjælpe’ dem med 
stop-hormoner, og kirurgi? 

I Danmark kan unge – og langt de 
fleste er piger – få blok-hormoner, som 
standser puberteten fra de er 11 år 
gamle, efterfulgt af kryds-hormoner: til 
drenge hormoner, som også bliver brugt 
til kemisk kastration og testikelkræft; til 
piger mandlige hormoner, testosteron, 
som øger skægvækst, ændrer stemme 
og giver andre mandlige træk. 

Bortset fra, at der herefter ingen vej 
er tilbage, hvis de fortryder, så ville 
Mette Thiesen og Mikkel Bjørn vide, 
hvor meget danske læger og psykolo-
ger kender til bivirkningerne? Om man 
har indhentet erfaringer fra udlandet?

Men det kunne sundhedsminister 
Sophie Løhde ikke svare på. Hun lagde 
ansvaret over på lægevidenskaben: 
”Vores stillingtagen er, at når det gæl-
der spørgsmål om behandling på det 
her område, må og skal det bero på et 
lægefagligt grundlag,” sagde hun. 

Mette Thiesen spurgte 

efterfølgende, om så ikke f.eks. aktiv 
dødshjælp til børn skulle bero på et 
lægefagligt grundlag?

"Det handler om at tage ansvar for 
børns grundlæggende sikkerhed og 
tryghed og retten til at vokse op som 
et voksent menneske og få børn i frem-
tiden,” sagde Mikkel Bjørn. 

Sophie Løhde mindede om, at endnu 
er ingen mindreårige blevet ”tilbudt 
kirurgi” i Danmark.  

Men i USA fik Chloe Cole hormoner 
fra hun var 13 år og fjernet bryster og 
livmoder, da hun var 15. Hun fortrød 
bitterligt, da hun var 17, og har i dag 
anlagt sag imod de psykologer, som 
overtalte hende, og 
de læger, som 
maltrakterede 
hende. 

I Sverige, 
Storbritan-
nien, 

Holland og USA har flere unge, som 
føler, at de ikke blev advaret, men blot 
talt efter munden, anlagt sag imod 
de klinikker, som udførte det såkaldte 
kønsskifte. I Sverige viser undersøgel-
ser, at de stærke hormoner ofte fører til 
knogleskørhed og depressioner. 

Efter samrådet sagde Mette Thiesen, 
at DF fortsætter sin modstand imod 
kemisk såvel som kirurgisk kastration 
af børn: ”Børn skal ikke spændes for 
de voksnes kønspolitiske vogn,” sagde 
hun. ■
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Lørdag den 22. april var en af de helt store  festdage 
i Dansk Folkepartis historie. Det nye partikontor i 
 Ejstrupholm blev indviet og mere end 300 lagde 
 vejen forbi for at se de nye omgivelser, som nu bliver 
 rammen om masser af partiaktiviteter

STEEN TROLLE

CECILIE 
WINTHER  
KRISTENSEN 

et lignede en regulær byfest, da 
Dansk Folkeparti lørdag den 22. 
april åbnede sit nye partikontor i 
midt jyske Ejstrupholm. 300-400 

mennesker lagde vejen forbi og langs hovedga-
den havde den lokale borgerforening sørget for 
flagallé i anledning af åbningen. 

"Det var en kæmpe succes. Alt det vi drømte 
om, at dagen skulle være, blev til virkelighed. 
Det er en af de festligste dage i mange år i Dansk 
Folkeparti," siger partisekretær Simon Vanggaard.

DFs formand Morten Messerschmidt stod for 
den officielle åbning. Han holdt tale og foretog 

SÅ ER DF PÅ PLADS  

selve åbningen ved at løfte en lille grænse-
bom ind til den tidligere bankfilial, der ligger 
på Søndergade 1 i Ejstrupholm. Desuden var 
der taler af partisekretær Simon Vanggaard, 
 partistifter Pia Kjærsgaard og gruppeformand 
Peter Kofod.

Efter taler, kaffe, hjemmebagt kage, popcorn 
og meget andet i de nye rammer, fortsatte fest-
lighederne på det lokale værtshus Stokrosen. 
Her var Morten Messerschmidt, Peter Kofod, 
næstformand Majbritt Birkholm og folketings-
medlem Nick Zimmermann gæstebartendere.

Partisekretær Simon Vanggaard og landskas-
serer Susanne Eilersen får base i Ejstrupholm, 
som også bliver ramme om mange medlems-
aktiviteter. 

Allerede nu har flere lokalforeninger holdt 
bestyrelsesmøder på stedet, og der er bl.a. 
skrevet en vin smagning, et grundlovsmøde og 
en grisefest ind i kalenderen. Der er også pla-
ner om medlemskurser i Ejstrupholm. ■

D

300-400 mennesker var 
med til åbningen af det nye 

 partikontor i Ejstrupholm. 

Partisekretær 
Simon Vang-
gaard byder 
velkommen.

I  EJSTRUPHOLM



Pia Kjærsgaard var en af talerne.

Vejrguderne havde 
sørget for fint vejr 

og der var koldt øl i 
hanerne.

Dansk Folkeparti er ved 
at etablere  fjernlagre med 
 merchandise til kampag
ner rundt omkring i landet, 
så I ikke skal køre så langt, 
hvis foreningen skal bruge 
 materiale til en  kampagne

Hent jeres DF- 
balloner og  flyers 
på fjernlagre over 
hele landet

MERHCANDISE Balloner, flyers, bol-
cher, vindmøller og andet kampagne-

materiale med det rød-blå DF-logo vil 
fremover kunne hentes på et fjern-
lager tæt på din lokalforening. 

I stedet for et stort centralt lager 
i København, er DF i gang med at 
 etablere fjernlagre hos medlemmer 
rundt om i landet. Her skal lokal-
foreninger kunne hente materiale til 

byfester, markedsdage osv.
Allerede nu har DFere i Frederiks-

sund, Lolland, Odense og Kolding 
tilbudt at stille lagerplads til rådighed. 
Der er også lagre hos DF på Chri-
stiansborg og i det nye partikontor i 
Ejstrupholm, og det er desuden målet 
at finde 'lagerpladser' i Nordjylland, 
Vestsjælland og Østjylland.

”Så hvis der er nogen, der har ledig 
lagerplads i disse områder, må de 
meget gerne kontakte os. Vi vil gerne 
lave et forholdsvis fintmasket net, så 
man ikke skal køre langt for at hente 
materiale. Så vi kan spare portoudgif-

ter og logistik”, siger partisekretær 
Simon Vanggaard.

Ved siden af fjernlagrene åbner 
DF snart en webshop med salg af 
DF-merchandise som t-shirts, hunde-
snore, paraplyer, jakker osv. 

Den nye webshop ventes at åbne i 
løbet af sommeren. ■
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MESSERSCHMIDT RAMT 
AF  FACEBOOK’S CENSUR

Over 300 har meldt sig til de 15 politiske udviklingsgrupper, 
som skal give deres bud på fremtidens politik i Dansk Folkeparti

[  NYHEDER ]

A R B E J D S P R O G R A M  Opbakningen er 
massiv til de 15 politiske udviklings grupper, 
som frem mod 2024 skal komme med 
forslag til Dansk Folkepartis næste politiske 
arbejdsprogram. 

Mere end 300 medlemmer har meldt sig, 
og hovedbestyrelsesmedlem Gert Løfgren, 
der er tovholder på grupperne, er begejstret.

”Jeg er dybt taknemmelig for den kæmpe 
opbakning, der er kommet fra baglandet. 
Det er folk fra hele landet og med vidt 
forskellig baggrund, der har meldt sig,” siger 

Gert Løfgren.
Han forklarer, at selv om DF har den rig-

tige politik, skal partiet udvikle sig og følge 
med tiden.

”Derfor er det godt, at vi har kunnet samle 
så mange forskellige mennesker fra baglan-
det. Det er jo folk, som har fingrene godt 
nede i den danske muld og ved, hvad der 
rører sig, og derfor kan være med til at sikre, 
at vi har den helt rigtige politik til gavn og 
glæde for Danmark og danskerne,” siger 
Gert Løfgren. ■

STOR INTERESSE FOR 
AT UDVIKLE DF-POLITIK

 

DE 15 GRUPPER

•   Kommuner
•   Dyrevelfærd
•   Danmark i balance
•   Erhverv
•    Forsvar, Sikkerhed, 

 Udenrigs 
•   Kirke og Danskhed
•   Miljø og Klima
•   Kultur og Idræt
•   Psykiatri og socialpolitik
•   Retspolitik
•   Sundhed og Ældre
•   Seksuelle minoriteter
•    Transport og Social 

 dumping
•   Uddannelse og Skoler
•   Udlændinge

To
m

m
y 

R
o

b
in

so
n

Facebook fjernede opslag fra DFs formand Morten Messerschmidt. Årsag: 
De omtalte den islamkritiske engelske dokumentarist Tommy Robinson

C E N S U R ”Silenced” – det var titlen 
på den dokumentarfilm, som Morten 
Messerschmidt 1. april så i Folketingets 
Fællessal og kommenterede samme dag. 
Og ”silenced” – altså gjort tavs – det var, 
hvad Dansk Folkepartis formand blev 
samme dag på Facebook. Morten Messer-
schmidt indtalte en kort kommentar med 
sin vurdering af filmen og lagde den op 
på sin facebook-side. Men Facebook har 
for længst stemplet manden bag filmen, 
Tommy Robinson, som islam-fjendtlig, og 
derfor slog Facebook’s kontrolrobot til og 
fjernede DF-formandens opslag. 

”Jeg har ikke mødt Tommy Robinson 
før, men jeg må indrømme, at det har 
gjort et stort indtryk. Og jeg håber, at 
mange vil se hans film,” sagde Morten 
Messerschmidt efter filmforevisningen. 

Som medlem af Folketinget havde Mor-
ten Messerschmidt stillet Fællessalen til 
rådighed for Trykkefrihedsselskabet, som 
havde inviteret Robinson til Danmark. 

JANNICH KOFOED Tommy Robinsons film ”Silenced” 
handler i korthed om, hvordan et sam-
menstød mellem en engelsk og en syrisk 
skoleelev udvikler sig til forfølgelse af 
den engelske drengs familie. Bakket op af 
medierne skriger de magtfulde muslimske 
organisationer op om ”racisme”. Og under 
dødstrusler og erstatningskrav bøjer skole, 
politi og domstole sig, mens den engelske 
drengs familie bliver drevet på flugt.  

”De almindelige medier har ikke lyst til 
at rapportere om de egentlige konsekven-
ser af den mellemøstlige indvandring. 
Den viser også, hvordan myndighederne 
forsøger at lukke munden på folk, der for-
tæller om tingenes sammenhæng,” siger 
Morten Messerschmidt. 

LOKALFORMAND RAMT AF CENSUR
Men censuren ramte ikke bare den folke-
valgte partiformand; alle, som delte hans 
opslag, fik lukket kontoen ned – ja, selv 
billeder fra Fællessalen i Folketinget, hvor 
filmen blev vist, blev fjernet. 

Lokalformand for Dansk Folkeparti i 

Lyngby-Taarbæk Jørn Jensin var en af 
dem, som blev ramt af censuren. 

”Dit opslag overtræder vores fæl-
lesskabsregler om farlige individer og 
organisationer”, lød Facebooks besked, 
efter at Jørn Jensin havde rost filmen på 
Facebook .

”Jeg kan ikke se, at Tommy Robinson 
er farlig. Eller Morten Messerschmidt for 
den sags skyld. Men det er jo noget, som 
loven skal afgøre, og ikke Facebook,” siger 
Jørn Jensin, som - uden held - har klaget 
til Facebook. 

”Hvem er den næste?”, spørger Morten 
Messerschmidt. Han peger på, at ganske 
vist er Facebook et privat firma, men det 
har et nærmest totalt monopol på den 
offentlige debat. 

”Det monopol skal brydes, for det er 
ensidigt til fordel for venstrefløjen, mus-
limerne, NGO’erne -  og alle dem, som 
styrer EU-apparatet. De praler af at være 
liberale. Men jeg kan ikke få øje på deres 
frisind – kun deres meningstyranni,” siger 
Morten Messerschmidt. ■
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DF HOLDER ÅRSMØDE I VIBORG

Å R S M Ø D E  Det bliver ikke som det ple-
jer, når Dansk Folkeparti holder årsmøde 
i 2023. Efter flere år, hvor årsmødet har 
været holdt over to dage i Herning, flytter 
årsmødet i år til Viborg, og her afvikles 
det på en enkelt dag, nemlig lørdag den 
30. september. 

Mødet holdes i ViboCold Arena ved Ting-

hallerne, som er blevet udvidet og istand-
sat for 70 millioner kroner. Her finder man 
foruden konferencefaciliteter også et hotel, 
håndboldarena og superligastadion.

Selv om årsmødet kun varer en enkelt 
dag, bliver deltagerne ikke snydt for en 
fest. Årsmødet rundes nemlig af med en 
stor fest om aftenen.

Det koster 200 kr. at deltage i årsmødet 
samt 350 kr. for festen. Du kan melde dig 
til via df.dk eller ved at skrive til df@df.dk

Allerede nu har Hovedbestyrelsen i 
øvrigt besluttet, at årsmødet i 2024 skal 
holdes på Sjælland. Hvor og hvornår, er 
dog endnu ikke besluttet. ■

Domkirkebyen Viborg bliver rammen om Dansk Folkepartis årsmøde lørdag  
den 30.  s eptember 2023. Til næste år holdes årsmødet på Sjælland

Vil du være kandidat til EP-valget i 2024?
Du kan nu ansøge om at blive kandidat for Dansk Folkeparti til EuropaParlamentsvalget i 
2024. Kandidaterne vælges på årsmødet den 30. september

EUROPAPARLAMENTSVALG Vil du 
med på holdet, der som kandidater 
skal kæmpe for Dansk Folkeparti til 
 Europa-Parlamentsvalget i 2024, så har 
du nu chancen for at melde dig. 

DFs kandidathold skal sammensættes 
på årsmødet den 30. september 2023 i 
Viborg, og alle, der gerne vil med på listen, 
kan nu sende en ansøgning til DF og få 
chancen for at præsentere sig på årsmødet.
Sådan gør du:
•  Du sender en ansøgning til DF, hvor du 

præsenterer dig selv og fortæller, hvorfor 
du vil være kandidat. Herefter indkaldes 
du til et møde med valgudvalget.

•  Du skal forberede en tale og fremlægge 
den på DF’s årsmøde den 30 september 
2023 i Viborg. Taletiden er 2 minutter. 
De nærmere rammer vil blive fastlagt af 
Hovedbestyrelsen.

•  Årsmødet stemmer om pladserne 2-10 
på listen. Spidskandidaten, som er num-
mer 1 på listen, vil være udpeget inden 
årsmødet.

•  Efter årsmødet vil valgudvalget udfyl-
de resten af kandidatlisten fra 11 og 
opefter.

•  Europa-Parlamentsvalget 2024 finder 
sted i EU den 6.-9. juni 2024. Valgkam-
pen foregår i ugerne 20-21-22-23. Du 

skal som kandidat være klar til i denne 
periode at deltage i debatter, skrive læ-
serbreve, give interviews og være aktiv 
på de sociale medier.

•  Kandidaterne vil blive ’klædt på’ rent 
fagligt af DF. Du vil få tips og tricks til 
debatter, og du vil få undervisning og 
materiale om DF’s EU-politik. 

•  Du vil også få hjælp til plakater, flyers 
og andet valgmateriale, men du skal 
forberede dig på, at der også vil være en 
egenbetaling ligesom ved andre valg. 

Ansøgningen sendes til: df@df.dk 

Arkivfoto: Carsten Lundager
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KOFOD: DET ER SJOVT 
AT GÅ PÅ ARBEJDE  

HER ER DF'S 48 ORDFØRERSKABER
Alex Ahrendtsen 
EUordfører
Europarådsordfører
Folkeskoleordfører
Forskningsordfører
Forsvarsordfører
Færøerneordfører
Grønlandsordfører
Gymnasieordfører
Uddannelsesordfører
Undervisningsordfører 

Mette Thiesen 
Familieordfører
Handicapordfører
Socialordfører
Sundhedsordfører
Ytringsfrihedsordfører
Børneordfører

Mikkel Bjørn
Indfødsretsordfører
Kirkeordfører 
Kongehusordfører
Kulturordfører
Ligestillingsordfører
Medieordfører
Idrætsordfører
Ordfører vedr. det 
danske mindretal
Ordfører vedr. det nor
diske samarbejde

Morten 
 Messerschmidt
Energiordfører
Forsyningsordfører
Klimaordfører
Miljøordfører
Politisk ordfører

Nick Zimmermann 
Beskæftigelsesordfører
Boligordfører
Erhvervsordfører

Erhvervsuddannelses
ordfører
Kommunalordfører
Transportordfører

Peter Kofod 
Finansordfører
Fiskeriordfører
Landbrugsordfører
Retsordfører
Skatteordfører

Pia Kjærsgaard  
Dyrevelfærdsordfører
Ordfører vedr. det 
tyske mindretal
Udlændingeordfører
Værdiordfører
Ældreordfører

Anders Vistisen 
Udenrigsordfører
Udviklingsordfører

F O L K E T I N G S G R U P P E N  Kig på 
billedet til venstre. Dansk Folkepartis syv 
folketingsmedlemmer er samlet til fælles-
foto i Bibliotekshaven ved Christiansborg, 
og de har det sjovt. 

Et år efter, at pressen brugte ord som 
’nedsmeltning’ og ’total krise’ om den da-
værende folketingsgruppe, er stemningen 
vendt total rundt. En stribe kritikere har 
forladt partiet, DF har overlevet et folke-
tingsvalg, formand Morten Messerschmidt 
er blevet total frikendt i en retssag og to 
nye folketingsmedlemmer, Mikkel Bjørn 
og Mette Thiesen, er kommet til fra Nye 
Borgerlige. Nye tider blæser ind over DF, 

Stemningen er bedre end 
meget længe i DFs folketings
gruppe, der går til arbejdet i 
Folketinget som konstruktiv 
opposition

STEEN TROLLE

JENNIFER KRAMES

og der er skabt et virkelig godt arbejds-
fællesskab i folketingsgruppen, siger DFs 
gruppeformand Peter Kofod.

”Stemningen er rigtig god. Det er sjovt 
at gå på arbejde. Vi har fået stabiliseret 
partiets situation, DF er begyndte at vokse 
igen, og vi har fået to nye 
kolleger ind, som vi er 
enormt glade for, og som 
bare har passet ind fra dag 
ét,” siger Peter Kofod.

”De her uger og måne-
der er den periode i min 
tid som fuldtidspolitiker, 
hvor jeg har haft det allerbedst. Glæden 
ved at gå på arbejde slår tiden efter valget 
i 2015,” fortsætter gruppeformanden, som 
selv blev valgt ind i 2015, da DF fik sit 
hidtil bedste valg med 21,1 % af stem-
merne.

VIL HAVE INDFLYDELSE
Ud over god stemning, leveres der også 
resultater. Dansk Folkeparti er f.eks. med i 
aftalen om finansloven, hvor der er tydeli-
ge DF-aftryk. 

Peter Kofod konstaterer, at Dansk Folke-
parti arbejder som konstruktiv opposition:

”Jeg tror, vores vælgere og bagland har 
en forventning om, at vi forsøger at gøre 
hvad vi kan for at opnå indflydelse. Så når 
regeringen ringer, tager vi telefonen og ta-

ler med ministrene 
om, hvad vi kan få 
gennemført. Men 
samtidig står vi 
også på det  andet 
ben og agerer 
skarp opposition, 
blandt andet når 

det gælder udlændingepolitik, EU og kon-
ventioner,” siger Peter Kofod.

SVM-regeringen har flertal og derfor 
regner Peter Kofod med, at den vil sidde 
valgperioden ud.

”Regeringens meningsmålinger er elen-
dige og de har flertal, så de kommer nok 
ikke til at udskrive valg før til sidst. Derfor 
må vi forsøge at få så mange DF-resultater 
indtil da. Vi kan lige så godt prøve at rette 
de værste fejl, regeringen begår,” siger 
DFs gruppeformand. ■

Glæden ved at 
gå på arbejde 
slår tiden  efter 
valget i 2015.
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”MODTAGELSEN HAR   VÆRET FANTASTISK”
Vi er blevet budt velkommen 
med åbne arme. Sammen
holdet er i  folketingsgruppen 
er som en stor, velfungeren
de familie. Sådan lyder det 
fra DFs to nye folketings
medlemmer, Mette Thiesen 
og Mikkel Bjørn, som begge 
kommer fra Nye Borgerlige

STEEN TROLLE

V E L KO M S T De er fuldstændig enige: 
Dansk Folkepartis to nye folketingsmed-
lemmer synes begge, at de har fået en 
fantastisk modtagelse. Mette Thiesen og 
Mikkel Bjørn, der begge kommer fra Nye 
Borgerlige, roser den måde, som folke-
tingsgruppen, ansatte og medlemmer har 
taget imod dem på.

”Det har været helt fantastisk. Jeg er 
blevet budt velkommen med åbne arme, 
og jeg kan bedst beskrive det sammen-
hold, jeg har oplevet, som en familie, 
hvor vi hjælper og støtter hinanden,” siger 
Mette Thiesen, der efter en periode som 
løsgænger meldte sig ind i Dansk Folke-
parti den 6. februar.

Samme melding kommer fra Mikkel 
Bjørn:

”Jeg har det fuldstændig ligesom Mette. 
Fra dag ét har jeg mærket en meget stor 
hjertevarme,  imødekommenhed og 
hjælpsomhed. Faktisk også en overrasken-
de stor frimodighed. Tonen er let, man 
morer sig sammen. Jeg oplever en folke-
tingsgruppe, som er fasttømret og har det 
godt sammen. Der er stor seriøsitet, men 
der også et glimt i øjet. Det er virkelig 
fedt,” siger Mikkel Bjørn, der gik til Dansk 
Folkeparti, da Nye Borgerliges formand 
Pernille Vermund i januar meddelte, at 
hun stoppede og stod til at skulle afløses 
af Lars Boje Mathiesen, som Mikkel Bjørn 
ikke havde tillid til.

PASSER GODT I DF
De to folketingsmedlemmer har ikke haft 
svært ved at finde sig til rette politisk. 
 Deres nye kollega Alex Ahrendtsen har 
sagt, at det var plug and play at få Mikkel 
Bjørn og Mette Thiesen ind i folketings-
gruppen – altså at de har passet så godt 

ind, at de kunne arbejde fra samme 
øjeblik, de var medlem. Det er også den 
følelse, som Bjørn og Thiesen selv sidder 
med.

”Mette og jeg er jo i høj grad værdi-
krigere, og på de værdipolitiske dagsorde-
ner er der jo ikke den store forskel på det, 
vi kom fra,” siger Mikkel Bjørn.

Mette Thiesen følger op:
”Jeg har det sådan, at mit politiske 

kompas flugter markant bedre med Dansk 
Folkeparti end det gjorde med Nye Bor-
gerlige. Der var jo den der meget liberali-
stiske strømning i Nye Borgerlige, som jeg 
ikke er på linje med. Jeg er markant mere 
konservativ – ja, jeg er nationalkonserva-
tiv og har altid været det. Så jeg føler mig 

mere hjemme og på linje i Dansk Folke-
parti”.

Men der må da være nogle områder, hvor 

I har skullet justere jeres synspunkter?

Mikkel Bjørn: ”Uanset hvilket parti man 
er medlem af, skal der findes kompro-
misser i forskellige spørgsmål. Det er helt 
naturligt og nødvendigt, ellers kunne man 
jo ikke have et parti. Men så længe man 
er enige om de store søjler, der tegner 
partiets identitet, kan man sagtens kom-
me overens med de små nuanceforskelle. 
Og det kan vi sagtens”.

TILLID FRA GRUPPEN
Begge har fået flere store ordførerskaber. 
Mette Thiesen er eksempelvis ny sund-
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”MODTAGELSEN HAR   VÆRET FANTASTISK”

Jeg føler, at jeg er 
kommet ind i en fami-
lie, der har det rigtig 
godt med hinanden.

hedsordfører og socialordfører, mens 
Mikkel Bjørn er ny kulturordfører og 
indfødsretsordfører. De har allerede fået 
masser af medietid som ordførere, og her 
har de oplevet det gode sammenhold i 
folketingsgruppen.

”Jeg oplever meget stor tillid fra både 
ledelsen og resten af folketingsgruppen 
til, at vi kan løfte ordførerskaberne. 
Selvfølgelig kan der være større beslut-
ninger, som skal drøftes i gruppen, inden 
vi melder ud, men i hverdagen er der 

en grundlæggende tillid til, at vi gør det 
rigtige. Dét gør, at vi kan komme ud på 
mange flere dagsordener, fordi vi ved, at 
der er rygdækning i gruppen,” siger Mette 
Thiesen.

Mikkel Bjørn konstaterer, at der er stor 
vilje til at gøre hinanden stærke:

”Vi er bevidste om, at vi har forskellige 
kompetencer og styrker i folketingsgrup-
pen. Alle har interesse i, at vi udnytter 
hinandens styrker 
maksimalt. Ingen 
føler, at vi træder over 
hinandens tæer”.

Er der ikke kon-

kurrence i en folke-

tingsgruppe om, hvem 

der skal melde ud om 

sagerne i medierne?

Mette Thiesen: 
”Nej, tværtimod. Jeg oplever faktisk det 
modsatte. Man hjælper hinanden og siger 
at ’det her er dit område, vil du tage den’. 
Jeg har også stor glæde af, at DF har nog-
le dygtige regionsråds- og kommunalpoli-
tikere. Jeg har allerede etableret et rigtigt 
godt samarbejde med DFs regionsrådspo-
litikere på sundhedsområdet”.

De kan begge fortælle om sms’er fra 
DFs formand Morten Messerschmidt, der 
roser en tale, de har holdt i Folketinget, 
eller et interview, de har givet på TV.

”Jeg ved jo som skolelærer, at ros er 
vigtig, og der må jeg sige, at Dansk Folke-
parti har en formand, som er fremragende 
til at rose. Det kan måske lyde som en lille 
ting, men betyder rigtig meget. Det gør, at 
man stoler mere på sig selv og går mere 

med oprejst pande, når man skal ud i en 
debat,” siger Mette Thiesen.

INGEN KRISESNAK
Det er mindre end et år siden, at krisen 
var total i Dansk Folkeparti. Folketings-
medlemmer meldte sig ud og gik til 
Danmarksdemokraterne, og DFs menings-
målinger nærmede sig spærregrænsen. Nu 
er målingerne på de gode dage omkring 

4 procent, og DFs 
nyeste folketings-
medlemmer mærker 
ikke det mindste til 
sidste års krisesnak 
og intern ballade.

”Jeg føler, at jeg 
er kommet ind i 
en familie, der har 
det rigtig godt med 

hinanden. Jeg oplever også, at der er 
stor velvilje, når man ringer rundt,” siger 
Mette Thiesen med henvisning til, at nye 
medlemmer får en velkomst-opringning 
fra et af folketingsmedlemmerne.

”Lige inden det her interview talte jeg 
med et nyt medlem, som sagde, at ’jeg 
burde have meldt mig ind for mange år 
siden’. Jeg oplever, at der er en rigtig god 
stemning. Det kan kun gå fremad herfra,” 
fortsætter hun.

Samme melding lyder fra Mikkel Bjørn:
”Jeg mærker slet ikke noget til de 

konflikter, der har været. Jeg oplever 
tværtimod, at der er en fælles kampånd 
og forståelse for, hvor partiet skal hen. Så 
jeg er meget fortrøstningsfuld på partiets 
vegne”. ■

Mikkel Bjørn og Mette Thiesen er 
 blevet mødt med stor tillid af ledel-
sen og den øvrige folketingsgruppe i 
Dansk Folkeparti, fortæller de.

Mette Thiesen og Mikkel Bjørn blev valgt i Folketinget for Nye Borgerlige. Nu er 
de med i Dansk Folkeparti, hvor de har fået en række markante ordførerskaber.
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Majbritt Birkholm afløser René Christensen som næst
formand for Dansk Folkeparti. Mød DFs nye næstformand, 
der arbejder som efterforsker i politiet og som synes, at 
Dansk Folkeparti har gang i noget rigtig godt

”NÅR JEG GÅR 
IND I NOGET, GØR 
JEG DET 100 %"

N Æ S T F O R M A N D  Hun er ud af en 
familie med selvstændige, og hun er vant 
til at tage fat. Majbritt Birkholm, 42 år, 
der blev valgt til Dansk Folkepartis nye 
næstformand på et hovedbestyrelsesmø-
de i april, fortæller til sit lokale dagblad 
i Holstebro, at hun er typen, der aldrig 
gør noget halvt. Når hun går ind til en 
opgave, skal det gøres ordentligt. Sådan 
ser hun også på sin nye opgave som næst-
formand:

”Jeg synes, at DF lige nu har gang i 
noget rigtig godt, og vi skal bare videre. 
Det vil jeg rigtig gerne være med til. Så 
min plan er at være næstformand, lige så 
længe, man vil have mig,” siger Majbritt 
Birkholm til Dansk Folkeblad.

At hun er vant til at tage fat, er man 
ikke i tvivl om, når 
hun fortæller om sin 
baggrund. Majbritt 
Birkholm er uddan-
net politibetjent 
og arbejder i NSK, 
National Enhed for 
Særlig Kriminalitet, 
hvor hun efterforsker 
sager om bande- og 
narkokriminalitet, våben- og narkosmug-
ling mv. 

Men inden Majbritt Birkholm startede 
på politiuddannelsen, drev hun i seks 
år en købmandsbutik i Handbjerg ved 
Limfjorden. Hun havde længe puslet med 
ideen om at blive købmand, og efter gym-
nasiet lavede hun en analyse af forret-
ningsgrundlaget for en butik i Handbjerg. 
Den var så overbevisende, at hendes bank 

åbnede kassen for dengang 18-årig Maj-
britt, som derefter sled fra seks morgen til 
23 om aftenen med at drive butikken.

”Jeg har lært hjemmefra, at når man 
siger ja til noget, så gør man det bedste 
man kan. Dét, jeg har villet og brændt for, 
det er jeg gået 100 procent ind i,” fortæl-
ler Majbritt Birkholm.

 
FOLKETINGSKANDIDAT 
PÅ GRUND AF DF'S KRISE
Hun har været medlem af Dansk Folke-
parti siden 2015, men har altid stemt 
på partiet. Hun havde dog ingen planer 
om at blive en offentlig person, da hun 
meldte sig ind DF i Holstebro. Majbritt 
ville gerne give en hånd med i den lokale 
bestyrelse, men takkede længe nej til at 
stille om som kommunal- og folketings-
kandidat.

”Jeg syntes ikke, 
at jeg som politi-
mand skulle hænge 
rundt på valgplaka-
ter,” siger DF-næst-
formanden.

Men så skete 
der noget. Krisen 
i Dansk Folkepar-
ti, hvor en stribe 

folketingsmedlemmer sidste forår forlod 
partiet, fik hende på andre tanker. Hun 
besluttede at stille op som folketingskan-
didat og senere hovedbestyrelsesmedlem, 
og Majbritt Birkholm blev også udpeget til 
at lede en arbejdsgruppe, der i efteråret 
2022 præsenterede en række nye retspoli-
tiske forslag.

”Jeg tænkte, at det nytter ikke noget 
at sidde derhjemme og ville en mas-

se, uden at gøre noget ved det. Derfor 
valgte jeg at stille op og bevæge mig ud 
i stormvejret under sidste valgkamp. 
Det var hårdt, for jeg skulle høre rigtig 
meget om alt det gamle i DF. Men det 
er jeg ikke en del af, så jeg synes, at jeg 
kan bidrage med noget fremtidssyn og 
optimisme, og nu er vi er på vej frem. 
Der er god stemning overalt. Engage-
mentet spirer. Vi er på rette kurs. Derfor 
vil jeg gerne være med i ledelsen,” siger 
Majbritt Birkholm.

 
POLITIK FYLDER MEGET
Hun fortsætter som folketingskandidat og 
vil, ud over sine organisatoriske opgaver, 
også deltage i det politiske arbejde. 

”Politik fylder meget for mig, og jeg 
synes, at jeg har meget at bidrage med, 
specielt på det retspolitiske område,” 
siger Majbritt Birkholm, der blandt andet 

STEEN TROLLE

Jeg har lært hjemme-
fra, at når man siger 
ja til noget, så gør det 
bedste man kan.
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glæder sig over, at Folketinget netop har 
vedtaget et borgerforslag om, at politiet 
skal kunne bruge genetisk slægtsforsk-
ning i opklaringen af alvorlige forbrydel-
ser. Det er et forslag, som er med i DFs 
nye retspolitiske udspil.

”Det er en kæmpe retspolitisk sejr, som 
vil få stor betydning for efterforsknings-
arbejdet. Nu venter vi bare på et lovfor-
slag fra regeringen”, siger hun.

Ud over politik og politi er Majbritt 
Birkholm også aktiv i den lokale bebo-
erforening i landsbyen Ryde, 16 km fra 
Holstebro, hvor hun bor med sin mand 
og deres to drenge på 10 og 12 år. Den 
ældste på 21 år er flyttet hjemmefra.

”Ryde er en lille by, hvor man har ned-
lagt busserne og lukket skolen, så beboer-
foreningen er en stemme overfor byrådet. 
Så det arbejde er der også lidt politik i,” 
siger DFs nye næstformand. ■

L E D E L S E  Da DFs hovedbestyrelse for nylig valgte Maj-
britt Birkholm til ny næstformand, blev det samtidig be-
sluttet, at partiets gruppeformand Peter Kofod er partiets 
nummer to. Det betyder, at hvis Morten Messer schmidt på 
et tidspunkt skulle blive tvunget til at stoppe som for-
mand udenfor et årsmøde, så tager Peter Kofod over.

"Det betyder, at hvis Morten bliver ramt af den beryg-
tede tagsten i hovedet, så overtager jeg den politiske 
ledelse, indtil partiet har valgt en ny formand. Men det 
er en ren formalitet. Det er ikke noget, jeg går og tænker 
på. Jeg regner med, at Morten skal være formand de 
næste 15-20 år, og til den tid vil der være kommet en ny 
generation af unge politikere, der kan tage over," siger 
Peter Kofod. ■

Peter Kofod er  Dansk 
Folkepartis nummer to

Peter Kofod, 
 gruppeformand for 

Dansk Folkeparti. 
Foto: Marie Hald

Næstformand Majbritt Birkholm og 
formand Morrten Messerschmidt. 

Østjylland
Michael Nedersøe
danskfolkeparti.horsens@gmail.com, 
tlf. 25388281

Vestjylland
Mikael Lund Jensen
mikael@dayworker.dk
Tlf. 22394751

Nordjylland
Danny Rosenkilde Nielsen
dannyrosenkilde@outlook.dk
Tlf. 30543586

Sydjylland
Gunner Nielsen
gunner.nielsen49@gmail.com
Tlf. 20149236

Fyn
Jan Grau Rasmussen
jangrauDFodense@gmail.com
Tlf. 30703068

Sjælland
Jan Herskov
janhh66@hotmail.com
Tlf. 20424546

København
Alexander Camre
alexandercamre@gmail.com
Tlf. 28588858

Københavns Omegn
Vælges til juni

Nordsjælland
Glen Madsen
madsenglen@gmail.com
Tlf. 21207566

Bornholm
Linda Kofoed Persson
linda.kofoed.persson@brk.dk
Tlf. 20331985

Den øvrige hovedbestyrelse
Morten Messerschmidt
Pia Kjærsgaard
Alex Ahrendtsen
Peter Kofod
Gert Løfgren
Majbritt Birkholm,
René Danielsson
Merete Dea Møller Larsen
Søren Boel Olesen
Christian Bülow

                        Se mere på www.df.dk

HER ER DIT REGIONALE 
HOVED BESTYRELSESMEDLEM
På årsmødet i 2022 blev hovedbestyrelsen med 10 
regionalvalgte medlemmer. Her kan du se hvem, 
der er dit regionale hovedbestyrelsesmedlem:
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JULIE PÅ 
VAGT FOR 
DANMARK
Julie Gottschalk er korporal i hæren og netop hjemvendt fra 
Letland, hvor hun var en del af Hold I, der blev sendt afsted 
efter Ruslands invasion af Ukraine. Nu er hun klar til at gen
optage sit arbejde som kommunalpolitiker i Varde Byråd

KENNETH KRISTENSEN BERTH

Det stod ikke skrevet over Julie Gottschalks 
vugge, at hun skulle ende som korporal 
i hæren og kommunalpolitiker for DF i 
Varde Kommune. En sådan fremtid kunne 
nærmest ikke være mere usandsynlig for 
den pige, der voksede op i Ågerup ved 
Helsinge i Nordsjælland i en familie, der 
ikke interesserede sig synderligt for politik 
og ikke havde nogen baggrund i Forsvaret. 
Men det var sådan, det skulle gå.

"Jeg har det med nogle gange at træffe 
impulsive beslutninger," siger Julie - og 
derfor endte hun i Varde:

 "Jeg var egentlig blevet optaget på Ros-
kilde Universitets samfundsvidenskabelige 
bachelor. Men da jeg stod der med brevet i 
hånden, kunne jeg bare mærke, at det var 
forkert, så jeg begyndte at undersøge, hvor 
der var ledige studiepladser, og det var der 
i Esbjerg på en bachelor i Almen Erhvervs-
økonomi. Og så endte jeg nærmest ved en 
tilfældighed i Varde. Jeg er jo vokset op på 
landet med vind i håret, og jeg kunne ikke 
se mig selv i en lille lejlighed i Esbjerg, og 
samtidig skulle det jo være et sted, hvor jeg 
kunne tage toget for at passe mit studie".

En diskussion på Julies efterskole om 
præster, der gemte afviste asylansøgere, 
vakte Julies politiske interesse, og da hun 
på gymnasiet fik Marie Krarup som lærer, 
var vejen til Dansk Folkeparti banet. Julie 
meldte sig ind, da hun rundede 18 år.

"Det var det fedeste i hele verden, da 
jeg blev valgt som næstformand for Dansk 
Folkepartis Ungdom i Nordsjælland i 2012 
og kunne se mig selv i Frederiksborg Amts 
Avis med billede og det hele, griner Julie, 

der sidenhen også skulle blive organisa-
torisk næstformand og landskasserer for 
Dansk Folkepartis Ungdoms landsorga-
nisation.

At Julies flytning til Varde godt ét år 
efter skulle katapultere hende frem til et 
kanonvalg til Varde Byråd ved kommu-
nalvalget i 2013, havde hun heller ikke 
forventet. 

"Jeg havde egentlig besluttet mig for, 
at jeg ikke ville stille op til kommunalval-
get, selvom jeg havde fået opfordringer 
til at gøre det. Men jeg var jo lige flyttet 
herud. Så ydmyg som jeg var, afstod jeg, 
men så fik jeg et par opfordringer mere 
og gik med til at blive skrevet på nederst 
på listen. Jeg tegnede et abonnement 
på Jydske Vestkysten, så jeg kunne følge 
med i, hvad der skete og fik kontakt med 
nogle af de andre ungdomspolitikere. På 
valgdagen var jeg valgtilforordnet på et 
lille valgsted, og ud fra hvad jeg kunne se 
af stemmerne derude, ville jeg ikke blive 
valgt. Men om aftenen fik jeg alligevel at 
vide, at jeg havde fået 631 stemmer – og 
var valgt – og det var jo helt vildt," beret-
ter Julie begejstret.

YNGSTE MEDLEM AF BYRÅDET
Julie Gottschalk blev valgt som det yngste 
medlem af Varde Byråd og her to valg 
senere er det en titel, hun stadig besidder.

- Jeg ved egentlig ikke hvorfor, men 
mange af de unge kandidater fra de an-
dre partier kommer også fra Varde, og det 
er svært at blive valgt som Varde-borger, 
fordi mange af byrådsmedlemmerne har 
deres base i en af de små landsbyer rundt 
omkring i kommunen, siger Varde byråds 
benjamin.

GREGERS KIRDORF

Fra Nordsjælland til Vestjylland: Julie 
er født og opvokset uden for Helsinge 
i Nordsjælland, men hun er impulsiv 
af natur og det bragte hende til Varde, 
hvor hun nu både er kommunalpoliti-
ker og professionel soldat.
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Af statur fylder Julie med sine 160 cm 
ikke meget i landskabet, men det gør DF’s 
kommunalpolitiker til gengæld på den 
politiske scene i Varde, hvor hun bl.a. har 
kastet sig ind i kampen mod vindmøller og 
kommunens begejstring for EU-flag.

"Jeg hader virkelig EU, og både Rådhu-
set og Borgerservice flager med EU-flaget 

på Europadagen, så det ville jeg have 
stoppet. Det var de andre partier ikke med 
på. Men i det mindste flager man nu også 
med Dannebrog samtidig. Det gjorde man 
ikke før," fortæller Julie, som heller ikke 
bryder sig meget om vindmøller.

"Der er meget hysteri på klimaområdet. 
Og vindmøller er noget der skal være til 

Julie Gottschalk er korporal i Hæren 
og var en del af Hold 1, der blev 
udsendt til Letland efter Ruslands 
invasion af Ukraine. Julies opgave 
var bl.a. at køre en Piranha 5 (pans-
ret mandskabsvogn). Her ses hun 
foran en haubits, der ikke længere 
anvendes af Hæren.

Julie er i gang med sin tredje periode i Varde Byråd. Her har hun bl.a. arbejdet for 
at begrænse mængden af vindmøller i kommunen og for bedre ældrepleje. 

havs – ikke til lands. Jeg kommer aldrig 
nogensinde til at stemme for vindmøller 
på land, fortæller Julie, der også har 
kæmpet imod et kommunalt krav til 
borgerne om, at de skal anskaffe sig en 
robotstøvsuger for at få ret til hjemme-
hjælp.

PROFESSIONEL SOLDAT
Julie arbejder som konstabel i hæren. Og 
det var også et udslag af Julies impulsi-
vitet, der bragte hende dertil.

"Varde er jo en garnisonskommune, 
så vi har et tæt samarbejde med alle 
tre garnisoner. I min anden periode i 
byrådet var vi bl.a. på besøg på Oksbøl 
Kaserne, og der var en af de ansatte, der 
tog fat i mig og sagde, at de mangler 
kvinder i Forsvaret, og om jeg ikke kun-
ne have interesse heri. Der tænkte jeg 
ved mig selv, at det kunne jeg godt og 
meldte mig til Forsvarets Dag og aftjente 
efterfølgende min værnepligt på Varde 
Kaserne. Og siden skrev jeg kontrakt og 
blev uddannet til professionel soldat," 
fortæller Julie, der netop er vendt hjem 
fra Letland, hvor hun var på Hold 1, der 
blev sendt afsted efter Ruslands invasion 
af Ukraine.

"Det var godt nok spændende. Jeg 
var på øvelse i Oksbøls øvelsesterræn, 
da beredskabet blev aktiveret for første 
gang siden Den Kolde Krig. Inden vi tog 
afsted, skulle jeg skrive ”min sidste vilje” 
og skrive afskedsbreve. Der kommer 
tingene tæt på. Da vi kom til Letland, 
skulle vi bygge alt op fra grunden. Der 
var 16-mandstelte, festivaltoiletter, og vi 
skulle selv skaffe træ til at lave borde og 
stole," siger Julie Gottschalk. 

Julie er nu tilbage i Danmark, hvor 
hun måtte begynde med 2 ½ måneds 
tvungen fri, fordi forsvaret ikke har 
 penge til at udbetale soldaternes over-
arbejde fra udsendelsen, som så i stedet 
skal afspadseres.

"Det var rædsomt. Jeg trives overhove-
det ikke med at ligge på sofaen. Jeg ville 
bare i gang igen," fortæller Julie, som 
formentlig skal afsted til Letland igen - 
måske i det kommende år.

"Det er fint. Det er derfor, jeg er i 
Forsvaret og i Dansk Folkeparti. Jeg 
vil kæmpe for Danmark," siger Julie 
Gottschalk med et overbevisende smil! 
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DF FÅR DET TIL AT SUMME 
AF LIV I HØJE-TAASTRUP

B O R N H O L M  Smilene er store hos 
DFU Bornholm. Medlemmerne vælter 
nærmest ind. På bare ét år er foreningen 
vokset fra 13 til 29 medlemmer, svaren-
de til 129 %. Det kunne ses til den årlige 
generalforsamling forleden. Her var der 
for første gange nogensinde kampvalg til 
både bestyrelses- og suppleantposterne.

”Det er IKKE fordi vi har nogle interne 

uenigheder overhovedet, men alene 
fordi der er så mange unge mennesker 
der gerne vil gøre en forskel i det politi-
ske ungdomsparti,” skriver DFU Born-
holm på Facebook. Formand er Sabine 
Nicoline Lyngberg. Hun blev genvalgt 
uden modkandidater og har nu været 
formand i 10 år. På billedet ses den nye 
bestyrelse.

BONETT TRU-
SELL VENDER 
TILBAGE TIL DF

G L A D S A X E   Bonett 

Trusell, der har været 

næstformand og byråds-

kandidat for DF Gladsaxe, 

er igen DF-medlem. 

Bonett Trussel forlod 

DF i foråret 2022 efter 

uoverensstemmelser med 

den daværende ledelse i 

lokalforeningen. Hun var 

efterfølgende med i kred-

sen omkring Danmarks-

Demokraterne. Men nu er 

hun tilbage i DF. Det sker i 

forlængelse af, at ledelsen 

i lokalforeningen for nylig 

valgte at forlade partiet.

”Dansk Folkeparti har 

den politik, som ligger 

mit hjerte nærmest, og 

jeg synes, at Morten 

Messerschmidt gør det 

supergodt som formand," 

siger Bonett Trusell.

HØJE-TAARSTRUP  Hvis insekter kunne 
stemme i  Høje-Taastrup, så ville mange af dem 
sikkert stemme på Dansk Folkepartis Lars Prier. 
De har i hvert fald en del at takke ham for. Lars 
Prier fik nemlig en bevilling til insekthoteller med 
i kommunens budget for 2023, og for nylig kunne 
han som formand for teknisk udvalg indvie det 
første af fem ’femstjernede’ insekthoteller, der 
placeres rundt omkring i kommunen.

”Det er ikke, fordi de i sig selv gør den store 
forskel for insektlivet, men intentionen er også at 
gøre opmærksom på, at vores natur og insektliv 

- biodiversiteten om man vil - er i tilbagegang og 
behøver en hjælpende hånd,” fortæller Lars Prier 
til den lokale avis, Dagbladet Roskilde.

Projektet koster i alt 190.000 kroner og Lars Pri-
er håber, at det kan inspirere andre i kommunen, 
f.eks. virksomheder og boligselskaber.

”Før i tiden, når man kørte en sommertur i 
bilen, blev forruden ofte fyldt med døde insekter. 
Sådan er det ikke mere. For insekter er i tilbage-
gang, og vi har ikke nær det antal insekter, som vi 
havde tidligere. Det skal vi gøre noget ved,” siger 
Lars Prier til avisen. / trol

DFs byrådsmedlem Lars Prier fik insekthoteller med i budgettet i 
 Høje Taastrup. For nylig kunne han selv indvie det første af fem hoteller

DFU på Bornholm er vokset med 129 %

Lars Prier indviede for nylig det første af fem insekthoteller i Høje-Taastrup Kommune. 

Foto: Høje-Taastrup Kommune
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DF ER IGEN I BYRÅDET I VEJLE 

V E J L E  Byrådsmedlem Rune Bønnelyk-
ke, der har været løsgænger i Vejle Byråd 
siden februar, har meldt sig ind i Dansk 
Folkeparti. 

Rune Bønnelykke, som sad i hovedbe-
styrelsen og repræsenterede Nye Borger-
lige i Vejle Byråd, blev ekskluderet efter 
det nylige formandsvalg i partiet i februar. 
Det skete efter kritik af den nyvalgte 
næstformand, Henriette Ergemann, som 
på Facebook har fremsat konspirationsteo-
retiske synspunkter. 

Rune Bønnelykke beskriver sig selv 
som nationalkonservativ med et liberalt 
strejf og siger, at han føler sig hjemme i 
Dansk Folkeparti, hvor de grundlæggende 
borgerlige værdier er repræsenteret under 

den nuværende formand Morten Messer-
schmidt:

”Som jeg ser det, har Dansk Folkepar-
ti genfundet sin borgerlige sjæl under 

Morten Messerschmidts formandskab, 
og jeg kan både genkende og mærke 
mig selv i partiets nye politiske linje. Det 
gælder både i den økonomiske politik og 
i den værdipolitiske, som begge er vigtige 
punkter for mig.

Samtidig er Dansk Folkeparti, for mig, 
et parti, hvor de grundlæggende prin-
cipper: At målsætninger ikke bliver for 
uklare og at der altid skal være substans, 
er til stede. Jeg er personligt, som Dansk 
Folkeparti, tro mod mit politiske budskab 
og har fokus på, at politik også handler 
om netop troværdighed og er tro mod de 
udmeldinger, man kom med under valg-
kampen,” siger Rune Bønnelykke.

50-årige Rune Bønnelykke blev valgt 
ind i byrådet ved kommunalvalget i 2020. 
Han er formand for Arbejdsmarkedsud-
valget samt medlem af Økonomiudvalget, 
Teknisk Udvalg og næstformand i Senior-
udvalget.  / trol

Rune Bønnelykke, der har 
 været løsgænger i Vejle 
 Byråd, har meldt sig ind i 
Dansk Folkeparti

Runne Bønnelykke føler sig hjem-
me i Dansk Folkeparti, som han nu 
 repræsenterer i Vejle Byråd. 

DF'S TILLIDSMANDSFORUM KIGGEDE 
FREM MOD KOMMUNALVALGET 2025 

N O R D J Y L L A N D  Ib 
Madsen fra Dansk Folke-
parti er midlertidigt tilba-
ge i regionsrådet i Region 
Nordjylland, hvor han var 
medlem i perioden 2018-
2021.

”Jeg var rigtig glad for at sidde i 
regionsrådet sidst, for jeg havde mange 
gode kolleger og er en type, der kan 
samarbejde med alle. Og så interesserer 
det politiske arbejde mig meget,” siger en 
glad Ib Madsen.

Han har afløst den nu tidligere DF’er 
Kristoffer Hjort Storm, der har barsels-
orlov. Ib Madsen har fået plads i  social- 
og psykiatriudvalget, hvilket han er 
meget tilfreds med.

”Psykiatrien ligger mit hjerte nært. Jeg 
er meget optaget af, at vi får forbedret 
forholdene for børn og unge, der mistri-
ves. Vi kan ikke være bekendt, at børn 
skal vente i årevis på at blive undersøgt. 
Jeg vil arbejde for, at vi får ansat nogle 
flere børne- og unge-psykologer”.

Den 65-årige DFer bor i Brovst. Han 
manglede blot 140 stemmer i at blive 
genvalgt til regionsrådet ved valget i 
2021. 

IB MADSEN IGEN 

I REGIONSRÅDET

V I S S E N B J E R G  Kommu-
nalvalget 2025, synlighed i 
lokalpressen, det nye med-
lemssite og en workshop om 
forandringsledelse.

Det var nogle af de emner, 
der var på dagsordenen, da 
Dansk Folkepartis tillidsfolk var 
samlet til møde i Vissenbjerg 

på store bededag den 5. maj.
80 deltog i mødet, som slut-

tede med hyggeligt samværd 
omkring en helstegt pattegris. 
Da det var på Fyn, var der også 
sørget for brunsviger a la DF.

Overskudsmaden blev efter-
følgende doneret til værestedet 
"Reden" i Odense.

Foto: Vejle Kommune



22  |  JUNI 2023

[  LANDET RUNDT ]

DF SAMLER SINE KRÆFTER I 
ÉN HOVEDSTADS-AFDELING

M E D L E M S A R R A N G E M E N T E R 

DF Syddjurs inviterer til to 
 medlemsarrangementer: 
•  Rundvisning og oplæg incl. spisning Aarhus 

Lufthavn tirsdag den 27. juni kl. 15 – 19 med 
gratis parkering. Mødested i afgangshallen. 
Pris 100 kr. for medlemmer af lokalforenin-
gen og 150 kr. for øvrige. Forhåndstilmelding 
senest den 12. juni p.g.a myndighedskrav. 

•  Rundvisning Studstrupværket mandag den 
21. august kl. 13.30 – 15.00. Mødested ved 
hovedindgangen. Gratis. Forhåndstilmelding 
senest den 10. august.

Tilmelding til Grethe Møgelvang Laursen 

tlf.  29 82 73 73 ebbagrethe@mail.dk

STOPPER I SKATTE-
ANKENÆVN

S A M M E N L Æ G N I N G  Dansk Folkepartis tre 
afdelinger i København, Dragør og Tårnby er nu 
lagt sammen i én, ny afdeling.  Medlemmer fra 
de tre afdelinger holdt 3. maj generalforsamling 
på Christiansborg, hvor de først nedlagde deres 
tre respektive afdelinger. Herefter mødtes de i et 
fælles forum og oprettede én ny, fælles afdeling: 
Dansk Folkeparti København-Amager. 

Som ny formand valgte forsamlingen herefter 
Alexander Camre fra Dragør. Alexander Camre er 
48 år, far til to børn, og sidder i forvejen i Dansk 
Folkepartis hovedbestyrelse. Han mindedes sin 
opvækst, som blev præget af hans far, Mogens 
Camres, som lagde mange kræfter i Dansk Folke-
parti, EU-parlamentet og senere kommunalbesty-
relsen i Gladsaxe. 

”Jeg har hængt hundreder af plakater op og delt 
flyers ud for ham, siden jeg var barn, og diskute-
ret masser af politik hen over middagsbordet med 
ham,” sagde Alexander Camre. 

På den stiftende generalforsamling stillede 
Dansk Folkepartis formand Morten Messersch-
midt sig til rådighed som dirigent. Han afsluttede 
generalforsamlingen med at takke de fremmødte: 
”Jeg føler virkelig, at jeg er i det rette selskab her: 
sammen med folk, som ikke lader sig slå ud, men 
tværtimod står fast, når de møder modvind og 
modgang.

Selv sagde Alexander Camre: ”Vi skal være en 
velkalibreret katapult for vores kandidater til 
kommunalbetyrelsen, regionerne og til EU- og 
folketingsvalg.” / jak.

Dansk Folkepartis tre afdelinger i København, Tårnby og Dragør er lagt 
sammen til én afdeling. Ny formand er Alexander Camre fra Dragør

DF besøger lufthavn og Studsstrupværket

Den nye bestyrelse i Dansk Folkeparti København-Amager består af: Charlotte Neckelmann 
(supl.), Jutta Mehlsen (kasserer), Alexander Camre (formand), Cecilie Winther Kristensen, Jørgen 
Honoré, John Larsen (supl.), Jannich Kofoed (supl.), Rita Bach og Mitchel Vestergaard. 

V I B O R G  Efter 22 års 
arbejde i Dansk Skatte-
ankenævn som for-

mand og næstformand 
samt 12 års bestyrel-
sesarbejde i Bestyrel-
sen for Danske Skatte-

ankenævn har Ove Kent 
Jørgensen (DF) valgt at 
forlade begge poster 
efter eget ønske.

"Det har været nogle 
meget spændende år, 
som har givet en masse 
spændende skattesa-

ger. Da min dåbsattest 
ikke lyver, føler jeg at 
det rette tidspunkt at 
stoppe. Da Midtjyllands 
Lufthavn står til at lukke 
helt, brugte jeg over 
12 timers rejsetid for 
2 timers bestyrelses-

møde," fortæller Ove 
Kent Jørgensen til den 
lokale avis.

GRUND-
LOVSMØDE I 
EJSTRUPHOLM

E J S T R U P H O L M 

DF Østjylland holder 
grundlovsmøde 5. 
juni kl. 13.30-16.00 i 
det nye partihoved-

kvarter i Ejstrup-

holm, Søndergade 

1.  Der er taler af 
folketingsmedlem-

merne Nick Zim-

mermann og Mikkel 
Bjørn, lokalformand 
i Syddjurs Grethe 
Møgelvang og DFUs 
formand i Østjyl-
land, Tobias Bruus 
Mikkelsen.

Alle er velkomne.
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SÅDAN BRUGER DU DE T 
NYE MEDLEMSSYSTEM

DF HOLDER 
GRUNDLOVS- 
MØDER
Dansk Folkeparti hol-
der grundlovsmøder 
flere steder. Se hele 
oversigten på df.dk:

T H I S T E D

DF Thisted og Morsø 
holder 5. juni grund-

lovsmøde i Hytte-

fadet, Skyumvej 31, 
Vilsund, Thisted. Der 
er taler af Europapar-

lamentsmedlem An-

ders Vistisen og DFs 
næstformand Majbritt 
Birkholm. 
Alle er velkomne. Der 
er kaffe og kagebord. 

F R E D E R I KS S U N D 

DF Frederikssund 
& Halsnæs holder 
grundlovsmøde 5. 
juni kl. 12 på Vikin-

gepladsen, Kalvøvej, 
Frederikssund. Der 
er taler af Morten 
Messerschmidt, Finn 
Rudaizky og Mette 
Thiesen. 

ØV R I G E

På dagen vil der være 
grundlovsmøder med 
MFere i Københavns 
omegn, Ubby forsam-

lingshus, Kolding og i 
Haderslev. Læs mere 
på DF.dk.

M E M B E R S I T E  Som det nok er dig bekendt, 
så er vi godt i gang med at indkøre vores nye 
medlemssystem, Membersite. Et system der gør, vi 
hurtigere og nemmere kan komme i kontakt med 
medlemmerne i Dansk Folkeparti. 

Der har været nogle begyndervanskeligheder, 
som vi er ved at have styr på. Det er glædeligt at 
flere og flere af jer nu benytter medlemssystemet. 

Fremover vil både Christiansborg og lokalfor-
eningerne sende mails og sms’ere ud til de med-
lemmer, der har registreret sig med mail adresse 
og mobiltelefonnummer tilknyttet sin profil.  
Derfor er det ønskeligt, at alle, via df.dk, logger 
ind på deres egen profil og registrerer sig med 
mailadresse og mobiltelefonnummer.

Der har netop i Brøndby, Middelfart og Randers 
være afholdt kurser for vores tillidsfolk ...og det 
var en stor succes.

På samme kurser blev der desuden gennemgået 
DF’s nye mailsystem, hvor hver lokalforening nu 
får deres egen mailadresse, (@df.dk)

Yderligere har hver lokalforeningen fået en ny 
hjemmeside på DF.dk.

Nu skal vi så have de sidste medlemmer med. 
Vi foreslår, at du logger ind på din egen profil via 
df.dk.

Det er ikke kun tillidsfolkene, der kan få hjælp 
til medlemssystemet Membersite, for også med-
lemmer kan kontakte Carsten Sørensen, 61 61 31 
34, eller Poul Gaardbo, 20 95 52 20.

Kom på kursus i brugen af det nye medlemssystem "Membersite"

CARSTEN SØRENSEN & POUL GAARDBO, MEDLEMSFRIVILLIGE

I april var 10 DF'ere på kursus i det nye  
medlemssystem i Middelfart. Poul  Gaardbo  
og Carsten Sørensen stod for kurset. 

TIP OS OM JERES 
DF-NYHEDER  

'Landet Rundt' samler 
DF-nyheder fra hele 

landet. Skriv til: dansk.
folkeblad@df.dk
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WA LT H E R C H R I -
S T O P H E R S E N 

Folketingsmedlem for Dansk 
Folkeparti 2005-2007. 

Trafikordfører. 71 år

K L AU S KJÆ R 
Folketingsmedlem for Dansk 

Folkeparti 1998 -2001. 
Skatteordfører, trafikord-
fører, samt forsknings- og 
uddannelsesordfører og 
erhvervsordfører. 81 år

Hvordan husker du din tid i 
 Folketinget?
”Jeg husker det som en stor berigelse. Navnlig 
husker jeg, at jeg havde kontor lige over for Søren 
Krarup og Jesper Langballe, og det var bestemt ikke 
kedeligt. Vi havde det fantastisk sammen, og hvis jeg 
havde noget, der skulle formuleres lidt akademisk, 
kunne jeg altid gå ind til Søren Krarup. Det var virkelig 
en god tid, selv om den var lidt kort. Ved valget i 
2007 blev Pia Adelsteen valgt i stedet for mig.”

Hvad var det mest spændende? 
”Her tænker jeg på, at vi fik rigtig mange ting 
igennem. Jeg husker alle forhandlingerne om 
 Silkeborgmotorvejen, hvor vi desværre blevet tvun-
get med på en mere dyr løsning, end vi havde ønsket 
– i øvrigt sammen med Socialdemokratiet. Til gen-
gæld var det en sejr, da vi fik A16 ved Frederiksværk 
gjort til en statsvej. Det var et af mine ønsker, og det 
har sparet Halsnæs Kommune for millioner af kroner 
i vedligeholdelse.”

Hvad skete der efter Folketinget? 
”Her fortsatte jeg med driften af vores campingplads, 
og så noget arbejde inden for shipping-branchen, 

hvor jeg er uddannet. Men det blev også en interes-
sant periode i byrådet i Halsnæs Kommune, hvor 
jeg var viceborgmester. Men i dag er jeg helt ude af 
politik, og vi har solgt campingpladsen. Så nu rejser 
vi meget – og har lige været 32 dage på Bali. Næste 
gang bliver det en tur til Harzen.”

Du er stadig medlem af DF? ?
”Ork ja, men jeg gør jo ikke så meget ud af det mere 
på grund af vores mange rejser og vores sommer-
hus. Vi har simpelthen et godt liv.”

Hvordan ser du DF lige nu? 
”Morten Messerschmidt har fået formandsposten og 
lader til at trives med det som en fisk i vandet. Man-
den er lynende godt begavet og meget visionær, 
og jeg tror af hjertet, at han begynder at interessere 
sig for at samle den blå blok. Jeg synes f.eks. at jeg 
kan mærke, at han har et godt samarbejde med Alex 
Vanopslagh – de er også på samme høje intellektuel-
le niveau. Gudskelov er vi også stadig med i en mas-
se forlig, og det kan man ikke bare komme udenom. 
Det er jeg simpelthen så glad for. Det tegner rigtigt 
godt for Dansk Folkeparti. Ikke mindst, at Morten 
også går op i seniorerne. Det er jo noget, vi lægger 
mærke til i vores alder.”

Hvordan husker du  din tid i  
Folketinget?
”Vi havde svært ved at komme igennem til medierne 
dengang. Det var under Nyrup, og vi var jo i opposi-
tion. Man var ret ligeglad med os og mere interes-
seret i, hvad SF mente. Men det var en travl tid med 
masser af møder. Vi havde et godt samarbejde, selv 
om der var nogle skærmydsler undervejs. Vi kom 13 
ind i Folketinget, og en valgte at gå til et andet parti, 
mens en blev smidt ud. Jeg startede med tre ordfø-
rerskaber og endte så med fire.”

Hvad var det mest spændende?
”Jeg fik en suppleantpost i Europarådet og var 
derfor tit til møder i Strasbourg og det var meget in-
teressant. Men i selve Folketinget var det sjoveste at 
være med i den såkaldte ”trafikmafia” med bl.a Arne 
Melchior (CD), Kaj Ikast (K) og Svend Heiselberg (V). 
Men også skatteudvalget var spændende. Hver fjer-
de forslag, der blev fremsat i Folketinget dengang, 
havde jo noget med skat at gøre. Så jeg fik mig sat 
ind i selskabsret og erhvervsret og alt muligt.”

Hvad skete der efter Folketinget? 
”Altså jeg havde jo siddet i Gladsaxe Byråd fra 1990 
– først for Fremskridtspartiet og fra 1995 for DF, 

hvor jeg var med fra starten. Så var jeg ude nogle 
perioder. Jeg ville gerne være fortsat i Folketinget, 
men så stillede Poul Nødgaard op i Vestsjællands 
Amt, hvor jeg var blevet valgt, og så vidste jeg godt, 
at jeg ikke havde en chance. Derfor stillede jeg op i 
Københavns Amt, men blev ikke genvalgt. Men jeg 
har til gengæld været glad for byrådsarbejdet i Glad-
saxe, hvor jeg sidst var medlem 2014-2017 og sad 
sammen med Mogens Camre til han døde i 2016.”

Du er stadig medlem af DF?
”Ja, og jeg har slet ikke overvejet at skifte. Der er 
opture og nedture, og sådan er det i alle partier. Jeg 
hører hjemme i DF - det er der min sympati ligger.”

Hvordan ser du DF lige nu?
”Jeg synes, at det hele er blevet meget komplekst 
sådan organisatorisk. Med nye regler og standard-
vedtægter og udvidelse af hovedbestyrelse. Måske 
er det meget godt, men det er også indviklet, synes 
jeg. Mange steder kan vi dårligt samle en bestyrelse. 
Man skulle koncentrere sig om politikken. Men man 
kan jo heller ikke være enig i alt. Overordnet politisk 
er jeg meget optimistisk. Der er kommet ro på, og vi 
har fået nogle gode nye folketingsmedlemmer, og 
jeg tror de bliver i DF. Gruppen er klart styrket.” 

"JEG TROEDE SLET IKKE,    
Fire tidligere folketingsmedlemmer fra Dansk Folkeparti, der stadig er medlem af partiet, 

 fortæller om deres tid i Folketinget og om hvordan de ser DFs situation i dag

KARSTEN LORENTZEN
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M I A FA L K E N B E R G 

B R O G A A R D  
Folketingsmedlem for Dansk 

Folkeparti 2005-2008.  
Familie- og forbrugerordfø-

rer og medlem af Ø-kontakt-
udvalget . Arbejder i dag 
som parts repræsentant i 

virksomhed, der hjælper folk, 
som er kommet i klemme i 

systemet. 39 år

P O U L F I S C H E R 
Folketingsmedlem for Dansk 

Folkeparti 2001-2005. 
Trafikordfører.  74 år 

Hvordan husker du din tid i 
 Folketinget?
”Jeg husker, at jeg blev taget enormt godt imod af 
Dansk Folkeparti, og at man virkelig gjorde meget 
for et ung nyt medlem, som jeg jo var. Og DF har jo 
altid været som en slags familie for mig, siden jeg 
var helt ung. Men et tidspunkt bliver man jo ”sluppet 
løs”, og så gik jeg desværre ned med stress. Jeg 
har en form for perfektionisme, så hvis jeg ikke kan 
komme til at gøre en ting færdig, piner det mig langt 
ind i den næste opgave. På den måde duer jeg ikke 
til politik. Da Christian H. Hansen blev syg, sad jeg 
pludselig med seks ordførerskaber – og jeg mistede 
helt overblikket. Jeg derfor også virkelig hatten af 
for dem, der sidder i gruppen nu.  Men på grund af 
stress nedlagde jeg mit mandat i 2008, hvorefter 
René Christensen kom ind.”

Hvad var det mest spændende? 
”At vi fik alle de gode valg, er noget af det fedeste, 
jeg har oplevet. Alle glædede sig over det. Men der 
var også mange andre gode oplevelser, som f.eks. 
at vi fik rigtig meget politik igennem.”

Hvad skete der efter Folketinget? 
”Jamen jeg droppede alt, hvad der har med politik 
at gøre, og jeg reflekterede også meget over, hvad 
der var sket. En overgang var jeg heller ikke medlem 
af partiet. Det var ikke fordi jeg ikke havde lyst eller 
bakkede op om partiet, men jeg kunne simpelthen 
ikke overskue det. Men da Morten kom til, og jeg 

kunne se, han havde brug for støtte, så meldte jeg 
mig ind igen. Jeg er helt klart en Morten-støtte.”

Du er stadig medlem af DF? 
”Ja, jeg bakker fortsat op om partiets politik – og 
ikke mindst Morten Messerschmidts formandskab.”

Hvordan ser du DF lige nu?
”Jeg kan konstatere, at der har siddet nogle men-
nesker, som nu er hoppet hen til et populistisk parti 
som Danmarksdemokraterne – og det har de bare 
gjort for at blive valgt. Jeg har intet til overs for Inger 
Støjberg, som støvsugede alt vores affald op – for 
nu at sige det lige ud. Det er affaldsmennesker i min 
verden, når man shopper politik for lige at få nogle 
år ekstra i Folketinget. Og Danmarksdemokraterne 
tror jeg ikke holder ret mange perioder. De har intet 
at komme med. De kører bare på rødhårede Inger 
og hendes Cola Zero. Det har naturligvis skadet 
Dansk Folkeparti, og gjort det lidt sværere at kom-
me tilbage. Men Morten klarer det fantastisk godt, 
og Dansk Folkeparti skal nok klare den.” 

Hvordan husker du din tid i 
 Folketinget?
”Jeg havde overhovedet ikke kalkuleret med, at jeg 
skulle vælges, men vi havde jo et fantastisk valg i 
2001 og fik 22 valgt – hvor folk samme dag stemte 
til amtsråd og byråd. Jeg blev valgt til både Folke-
tinget og byrådet i Aarup, men her tog jeg orlov. 
Men når man er selvstændig erhvervsdrivende med 
byggefirma og samtidig er bestyrelsesformand i 
Totalbanken, er det en stor mundfuld at blive valgt til 
Folketinget. Det er ikke noget, man kan forestille sig, 
før man har prøvet det. Men på grund af arbejds-
presset genopstillede jeg ikke i 2005.”

Hvad var det mest spændende? 
”Det største for mig var som trafikordfører at være 
med til at sætte penge af til det tredje spor på den 
fynske motorvej tilbage i 2003. Det var udeluk-
kende Dansk Folkepartis fortjeneste, og det skete 
i en sen nattetime, hvor Kristian Thulesen Dahl og 
jeg sad ovre hos finansministeren. Nu er de ved 
at lægge den sidste asfalt på mellem Odense og 
Middelfart, og vi kan glæde os over en tidssvarende 
motorvej på Vestfyn. Mange folketingsmedlemmer 
sagde til mig, at de aldrig havde været i nærheden 
af at levere noget som dette".

Hvad skete der efter Folketinget? 
”Jeg afsluttede mig periode som kommunalpolitiker 
den sidste del af 2005 efter folketingsvalget i febru-
ar samme år, men jeg genopstillede ikke.”

Du er stadig medlem af DF? 
”Ja, det er jeg. Jeg er ikke typen, der hopper og 
springer. I øvrigt synes jeg også, at Morten Messer-
schmidt er en dygtig og klog fyr. ”

Hvordan ser du DF lige nu?
”Partiet har været igennem en dramatisk periode de 
sidste par år, men jeg synes også, at den helt store 
fejl var, at vi ikke gik i regering efter valget i 2015. 
Eller at vi i hvert fald sikrede et regeringsgrundlag, 
hvor der på forhånd var flertal for tingene. Der var 
noget, vi kunne sige ja til, og der var noget Liberal 
Alliance kunne sige ja til, men der var ikke flertal. 
Man skulle lige have brugt en måned eller to mere 
på det regeringsgrundlag.  Nu har Dansk Folkeparti 
fire år til at bygge sig op til næste valg, og det er jeg 
sikker på, vil lykkes for partiet".

,      JEG VILLE BLIVE VALGT"
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At vi fik alle de gode 
valg, er noget af 

det fedeste, jeg har 
 oplevet.
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DFU-FORMAND 
STOPPER: 
”VI HAR NÅET 
 RIGTIG MEGET”
Efter et år på posten stopper Christian Bülow som 
formand for Dansk Folkepartis Ungdom på DFUs 
årsmøde den 3. juni 2023

DFU Han er 24 år men 1. november 2023 
er det ikke mindre end 10 år siden, at 
Christian Bülow meldte sig ind i Dansk 
Folkeparti og Dansk Folkepartis Ungdom. 
Derfor har han allerede nu oplevet rigtig 
meget som DFUer, og han har nu beslut-
tet, at han skal videre. Derfor stopper 
Christian Bülow som DFU-formand på 
organisationens årsmøde 1. weekend i 
juni. Lidt mere end et år efter, at han 14. 
maj 2022 afløste Tobias Weische som 
DFU-formand.

”Det bliver da hårdt at skulle stoppe i 
DFU, som har betydet enormt meget for 
mig, men jeg føler, at tidspunktet er det 
rigtige. Jeg har været aktiv DFUer i næ-
sten 10 år, og jeg har været med i DFUs 
hovedstyrelse siden 2017, jeg har været 
næstformand i to år og landskasserer ét 
år. Så jeg har været med til at forme og 

påvirke DFU i lang tid og synes, at vi har 
nået rigtig meget,” siger Christian Bülow.

Foruden at være DFU-formand er 
Christian Bülow personlig assistent og 
kampagnechef for Dansk Folkepartis 
formand Morten Messerschmidt samt 
rådgiver for DFs administrations- og 
personalechef Nicolai Søndergaard Kjær. 
Politik og Dansk Folkeparti fylder derfor 
meget i hverdagen for Bülow, der efter 
sommerferien starter på en videregående 
uddannelse.

”Jeg glæder mig til at skulle i gang med 
at studere igen, og jeg vil også gerne have 
lidt mere plads i kalenderen til andet end 
politik. Derfor føles som det rette tids-
punkt at stoppe,” siger Christian Bülow.

MANGE RESULTATER
Han stopper som DFU-formand med en 
rigtig god fornemmelse. Der er sket me-
get det seneste år, som har trukket DFU i 

STEEN TROLLE

en god retning, takket være et godt samar-
bejde i Hovedbestyrelsen, forklarer han. 

Der er f.eks. taget et nyt medlems- og 
økonomisystem i brug, som giver lokal-
foreningerne flere muligheder; lokalfor-
eningerne har fået selvstændig økonomi, 
og der er gennemført en omfattende 
strukturændring, hvor antallet af lo-
kalforeninger er reduceret fra 17 til 11 
for at skabe større og mere levedygtige 
foreninger. 

Desuden har DFUs sociale medier 

DFU med til stor konservativ konference i USA
INTERNA-
TIONALT Der 
var gæster fra 
Dansk Folke-
partis Ungdom, 
da tusindvis 
af republika-

nere i februar samledes til den årlige 
CPAC-konference, som blev holdt i den 
amerikanske hovedstad Washington DC. 

CPAC står for Conservative Political Ac-
tion Conference og blandt deltagerne var 

fhv. præsident Donald Trump, præsident-
kandidat Nikki Haley, fhv. udenrigsmi-
nister Mike Pompeo, manden bag Brexit 
Nigel Farage og et væld af republikanske 
kongresmedlemmer. Og så DFUs for-
mand Christian Bülow og næstformand 
Joachim Mortensen (billedet), som var 
inviteret med af unge republikanere.

De to DFUere mødtes med repræ-
sentanter fra andre konservative ung-
domspartier, og de var en tur i New York, 
hvor de holdt møder med New York 

Young Republicans Club, den største or-
ganisation for unge republikanere i USA. 
Møderne fører nu til en samarbejdsaftale 
med de unge republikanere.

”Vi kan hjælpe hinanden i valgkampe, 
og lære om hinandens politiske udfor-
dringer. Amerikanerne er for eksempel 
interesseret i at høre om vores udlæn-
dingepolitik og forsvarspolitik, og vi kan 
lære om deres udfordringer med eksem-
pelvis woke-bevægelsen, som startede i 
USA,” siger Christian Bülow. /trol
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DFUs tidligere formand Tobias Weische  initiativtager til 
EUskeptisk Ungdom, der tæller både EUskeptikere og 
EU–modstandere

Tobias Weis-
che (th.) er 
formand og 
Mitchel Oliver 
Vestergaard 
er næstfor-
mand i den 
nye EU-Skep-
tisk Ungdom. 

Christian Bülow taler på 
 årsmødet i Herning i 2022.

Foto: Carsten Lundager

EU-SKEPSIS Tobias Weische, der var 
formand for Dansk Folkepartis Ung-
dom i 2020-2022, har i flere år haft 
en ide om at samle EU-skeptikere fra 
de danske ungdomspartier i en fælles 
forening. 

Nu er ideen blevet til virkelighed. 
Den 16. marts var der stiftende gene-
ralforsamling i foreningen ”EU-skep-
tisk Ungdom”, og allerede nu tæller 
foreningen mere end 150 medlem-
mer, der kommer fra både højre- og 
venstrefløjen i dansk politik.

”Jeg synes, at EU-debatten i 
Danmark i årevis har været alt for 
unuanceret. Der er kun plads til to 
synspunkter - enten skal man gå ind 
for et føderalistisk EU, eller også øn-
sker man, at Danmark melder sig ud. 
Jeg tror, der er mange, som befinder 
sig et sted midt imellem. De ser gerne 
et EU, der samarbejder om samhan-
del og økonomisk vækst, men de ser 
kritisk på den nuværende føderali-
stiske udvikling, hvor EU blander sig 
i socialpolitik, indvandring, forsvar 
osv. Det er deres stemme, vi gerne vil 
repræsentere,” siger Tobias Weische.

Han arbejder til dagligt som poli-
tisk assistent for Dansk Folkepartis 
medlem af Europa-Parlamentet, 
Anders Vistisen, og er selv modstan-
der af EU. Men som formand for 
EU-skeptisk Ungdom vil Tobias Weis-

che repræsentere både modstandere 
og skeptikere. 

”Vi er ikke enige om alt i EU-skep-
tisk Ungdom, men vi har et fælles 
ønske om, at EU bliver markant 
mindre og at magten bliver mere 
decentraliseret. Vi har tre pejlemær-
ker. EU skal kun være en økonomisk 
samarbejdende organisation, EU 
skal demokratiseres, og så vil vi have 
et opgør med den politiske union,” 
forklarer Tobias Weische.

EU-skeptisk Ungdom har ved stif-
telsen repræsentanter i Hovedbesty-
relsen fra Dansk Folkepartis Ungdom, 
Liberal Alliances Ungdom, Venstres 
Ungdom og Konservativ Ungdom, 
men der også medlemmer fra blandt 
andet SFU.

”Vi vil være en tværpolitisk for-
ening, der samler alle EU-skeptiske 
unge. Når vi bliver store nok, er må-
let, at EU-skeptisk Ungdom naturligt 
inviteres til debatter på skoler osv., 
så vi kan være med til at nuancere 
EU-debatten og vise, at det med EU 
ikke er sort-hvidt – at der er mange 
danskere, som gerne vil have et sam-
arbejde i Europa men ikke ønsker, at 
EU skal blande sig i ting, der hører 
hjemme i de enkelte medlemslande,” 
siger Tobias Weische.

Du kan læse mere på euskeptisk-
ungdom.dk. /trol

TIDL. DFU-FORMAND 
I SPIDSEN FOR 
EU-SKEPTISKE UNGE

særligt Facebook oplevet enorm fremgang 
både i form af følgere og antal interaktio-
ner pr. opslag, hvor de nu kan måle sig op 
med de andre store ungdomspartier. 

TALENTFABRIK
Christian Bülow glæder sig også over, at der 
ved folketingsvalget den 1. november 2022 
var en rekordstor andel af DF-kandidater, 
der kom fra DFU. Samt at tre ud af de fem 
folketingsmedlemmer der blev valgt for 
Dansk Folkeparti har en fortid i DFU.

”Vores vigtigste opgave som politisk ung-
domsorganisation er jo at være talentfa-
brik for Dansk Folkeparti. Så det er virkelig 
godt, at så mange DFUere er blevet folke-
tingskandidater,” siger Christian Bülow.

Hvad har været det bedste ved at være 

DFU-formand?

”Det bedste er, at du som formand er 
med til at kunne give andre unge men-
nesker de samme oplevelser, glæder og 
oplæring, som du selv har haft. DFU har 
været med til at forme mig på rigtig man-
ge måder politisk såvel som socialt. Det 
har givet mig en masse oplevelser, læring 
og et meget stort socialt netværk som jeg 
aldrig har villet være foruden. Dét vil jeg 
gerne give videre til andre,” siger DFUs 
snart forhenværende formand. ■
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EU’S YDRE GRÆNSER 
STÅR FORAN ENDNU 
ET KOLLAPS

Den italienske kystvagt har allerede råbt vagt i gevær, og tallene taler sit eget helt tydeli
ge sprog: Antallet af illegale migranter, der kommer til Europa via korridorer på Balkan og 
over Middelhavet er støt stigende. En ny migrantkrise Europa er under opsejling. For Dansk 
 Folkepartis medlem af EuropaParlamentet ser konturerne til en krise, der måske bliver større, 
end vi overhovedet kan forestille os. Men han har også løsningen

MIGRANTER  I 2022 kom der i alt 21.004 
illegale migranter til Europa - fortrinsvis 
fra Afrika og Mellemøsten. Det var en 
stigning på 56% sammenlignet med 2021. 
Tallene stammer fra EU’s eget grænse-
agentur Frontex, som er den europæiske 
grænse- og kystvagt, der har ansvaret 
for grænsekontrollen af det europæiske 
Schengen-område i koordination med 
grænse- og kystvagterne i Schengen-med-
lemsstaterne.

Anders Vistisen sidder på sin stol ved 
skrivebordet på kontoret i Bruxelles. 
Ansigtet har antaget de alvorlige folder 
og han ser eftertænksom ud. Pludselig 
udbryder han med skarp og klar stemme:

”Jeg er bekymret for, hvad der sker her 
i Parlamentet og i Europa generelt. Det 

er som om, at mine kolleger ikke forstår 
alvoren, og hvor store problemer det kan 
medføre, at EU ikke har styr på de ydre 
grænser”.

Han henviser til forslaget om en ny 
migrationspagt, som EU-politikerne har 
i støbeskeen. Et af hovedformålene er at 
flytte håndteringen af 
illegale migranter væk 
fra medlemsstaterne, 
og i stedet løfte det 
over i EU-regi. 

Samtidig foreslår et 
flertal i Europa-Parla-
mentet, at man ind-
fører en fordelingsnøgle, som skal træde 
i kraft, når EU-Kommissionen vurderer, 
at migranten kommer fra et land i en 
flygtningekrise. Det vil således også være 
EU, der fordeler migranterne som således 

ophøjes til flygtninge i medlemslandene 
- med andre ord lægges der op til at tage 
suveræniteten fra medlemslandene:

”Det gør mig vred og indigneret. For jeg 
mener på ingen måde, at EU skal kunne 
bestemme, hvilke lande, der skal modtage 
migranter og flygtninge - og slet ikke hvor 

mange. Det er min klare 
overbevisning, at det en-
kelte medlemsland løser 
den opgave bedst selv. 
De skal selv vurdere, om 
de vil modtage flygtnin-
ge, migranter eller hvad 
vi nu skal kalde dem”, 

siger han og understreger:
”Helt grundlæggende er det min 

holdning, at den hjælp, vi skal give, skal 
foretages i nærområdet, hvor de kommer 
fra - altså i Afrika eller i Mellemøsten. Der 

KEVIN ARILDTOFT MOER

Det er som om, at 
mine kolleger ikke 

 forstår alvoren. 
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er absolut ingen grund til at lukke dem 
ind i Europa”. 

Anders Vistisen og uddyber:
”Igennem snart mange år har vi set, at 

det medfører en række udfordringer for 
de Europæiske lande at modtage menne-
sker fra Afrika og Mellemøsten. Utilstræk-
keligt uddannelsesniveau og uforenelige 
kulturelle og religiøse værdier er naturlig-
vis de primære årsager. Men ikke nok med 

det: Den illegale migration er en del af en 
større forretningsmodel, hvor professio-
nelle menneskesmuglere tjener penge på 
at sende de rigeste migranter mod Euro-
pa. Det er både usmageligt, usolidarisk og 
forkasteligt”, påpeger Vistisen og under-
streger, at det er præcis den transport, der 
skal bremses.

”Derfor er det oplagt at indføre akkurat 
den samme model, som allerede ken-
des fra Australien, hvor migranter helt 
enkelt skubbes tilbage til det land, som de 
kommer fra. Det kan fint lade sig gøre i 
Europa også. Men det kræver naturligvis, 
at vi sikrer unionens ydre grænser helt 
anderledes end tilfældet er i dag. Om det 
så skal være med hegn, mure eller noget 
tredje, det er sådan set underordnet, det 
skal bare være effektivt”, pointerer han.

MODTAGECENTRE I AFRIKA 
OG  MELLEMØSTEN
Ganske vist deltager Danmark ikke i EU’s 
asylpolitik, men med grænseovergange 
til både Sverige og Tyskland, som begge 
tidligere har været ivrige modtagere af 
netop flygtninge og illegale migranter, 
frygter Anders Vistisen, at en svækket 

dansk indsats på grænsebevogtningen vil 
skabe ny tilstrømning til Danmark fra de 
illegale migranter:

”Hvis vi ikke fastholder en striks græn-
sekontrol, så ender vi med at åbne en 
ladeport for flygtninge og migranter. Det 
må naturligvis ikke ske. Vi skal kigge på 
danskernes tarv først og fremmest. Og 
min klare holdning er, at danskernes tarv 
varetages bedst, hvis vi sikrer, at flygtnin-
ge og migranter hjælpes i deres nærom-
råder. Derfor vil det være meget bedre, 
at EU-landene opretter modtagecentre 
i Afrika og Mellemøsten, og simpelthen 
laver aftaler med landene dér, om at EU’s 
medlemsstater kan håndtere asylansøg-
ninger og andet fra de fremskudte positio-
ner”, forklarer han og uddyber:

”Vi har allerede mere end en halv milli-
on mennesker, der opholder sig ulovligt i 
EU, som vi på nuværende tidspunkt ikke 
kan sende tilbage. Dertil kommer, at vi i 
2020 havde næsten 400.000 personer fra 
tredjelande, der allerede var blevet beor-
dret til at forlade EU. Af disse var det blot 
70.200 personer, der rent faktisk forlod 
EU. Så problemerne er jo til at tage at føle 
på”, konstaterer Vistisen. ■

Dansk Folkepartis medlem af 
 Europa-Parlamentet Anders Vistisen.
 Foto: Europa-Parlamentet

Frontex har foretaget interviews med 
de illegale migranter:
•  84% svarer, at de har betalt en 

menneskesmugler for at komme til 
Europa.

•  7% svarer, at de er kommet på egen 
hånd.

• 9% nægter at besvare spørgsmålet.

•  71% svarer, at deres menneske-
smugler opererer i alle de afgangs- 
lande, som de kom til Europa fra.

•  20% af de adspurgte påstår at være 
under 18 år.

322.000 illegale migranter kom til 
Europa i 2022. Det er mere end en 
fordobling ift. året før.

Fakta: Illegale migranter
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FORSKER: ASYLSYSTEMET ER  
PÅ SAMMENBRUDDETS RAND

MIGRANTER  Den hollandske sociolog 
Ruud Koopmans, der i 2020 vakte opsigt 
med bogen ”Islams forfaldne hus”, der 
identificerede de religiøse årsager til at in-
tegrationen af netop indvandrere fra mus-
limske lande ikke kan fungere i Vesten, er 
aktuel med en ny bog ”Die Asyl-Lotterie”, 
der tegner et billede af et europæisk 
asylsystem, der er brudt sammen og truer 
med at undergrave samhørigheden i de 
europæiske nationer.

Koopmans peger på ti årsager til, at det 
europæisk asylsystem er kollapset blandt 
andet at de lande, der står i første linje 
til at modtage flygtninge, bliver svigtet, 
at integrationen ikke lader sig gøre, at 
den fortsatte tilstrømning efterhånden 
udgør en trussel mod de vesteuropæiske 
landes indre sikkerhed, og at udemokra-
tiske regimer kan bruge tilstrømningen til 
afpresning af de europæiske lande.  

Samtidig anfører Koopmans, at systemet 
grundlæggende er uretfærdigt og tilfæl-
digt, fordi det favoriserer unge mænd, der 
har ressourcerne til at sætte sig i bevægelse 
og eksempelvis foretage en risikabel rejse 
fra Mellemøsten eller Afrika over Middel-
havet til Europa. Det betyder paradoksalt 
nok, at de svageste flygtninge slet ikke er 
dem, der kommer til Europa. 

Til gengæld resulterer tilstrømningen 
af unge mænd med en grundlæggende 
anderledes opfattelse af f.eks. kvinders 
status i samfundet og manglende respekt 
for de europæiske retssamfund i, at asyl-
søgere og migranter skiller 
sig enormt 
negativt ud i 
kriminalitetssta-
tistikkerne. Ifølge 
Global Gender 
Gap Index, 
som Koopmans 
refererer til, er 
lande som Guinea, 
Gambia, Marokko, 
Syrien og Algeriet 
blandt de, det er 
værst af være kvin-

de i. De samme lande er blandt dem, der 
leverer flest migranter til Europa.

Hvis man ser på de tal, Koopmans selv 
fremdrager om flygtninges overrepræsenta-
tion i seksualforbrydelser i Tyskland, er det 
påfaldende, at det netop er personer med 
oprindelse i disse lande, der skiller sig nega-
tivt ud. Når det gælder overrepræsentation 
for alle straffesager, er det særligt flygtninge 
fra Marokko og Algeriet, der skiller sig ud i 
helt ekstrem grad. Generelt tegner Koop-
mans det velkendte billede af en voldsom 
overrepræsentation i den andel af kriminali-
tet, der begås af udlændinge.

Koopmans understreger i sin bog, at 
EU grundlæggende ikke har lært noget af 
flygtningekrisen i 2015-2016. De foran-
dringer, der er lavet, er af kosmetisk art, 
og Europa ligger således åbent hen for en 
ny massetilstrømning af migranter. Bogen 

blev udgivet i midten af februar i 
indeværende år lige før antallet af 
bådmigranter over Middelhavet 
for alvor eksploderede igen og har 
dermed fået nærmest profetisk 
karakter. 

KOOPMANS RINGSLUTNING
Ruud Koopmans er ikke parat til et 
opgør med retten til at søge spon-
tan asyl i Europa. Men tilkende-
giver i stedet i sin bog, at Europa 
skal lave aftaler med tredjelan-
de – han nævner eksempelvis 

Tunesien, Marokko, Senegal og Algeriet 
som mulige modtagerlande – men synes 
ikke helt at have blik for, at denne løsning 
jo netop gør Europa afhængig af udemo-
kratiske regimer – godt nok ikke Tyrkiet, 
Rusland og Hviderusland – men særligt 
demokratiske er de lande, som Koopmans 
nævner nu heller ikke.

At Koopmans løsning på migrantproble-
met ender i en ringslutning, er samtidig 
bogens største udfordring. Koopmans er 
ikke parat til et juridisk opgør med retten 
til at søge asyl eller at tilbageholde asyl-
søgere mod deres vilje i lukkede lejre, til 
de kan sendes hjem. Her er der ellers tale 
om probate midler, der effektivt vil kunne 
stoppe tilstrømningen. Derimod afhænger 
Koopmans løsning på migrantproblemet 
af, at tredjelande vil indgå aftaler med EU 
om at overtage ansvaret for asylbehandlin-
gen. Er de ikke det, kan migrantproblemet 
tilsyneladende ikke løses, ifølge Koopmans. 
Koopmans understreger i øvrigt i bogen, at 
han ikke ønsker at stoppe indvandringen 
til Europa. Indvandringen skal bare være 
reguleret. 

Koopmans skal dog have ros for som en 
af ganske få etablerede forskere at have 
mod til dels nøje at undersøge islam og 
uden berøringsangst blotlægge de dysto-
piske konsekvenser af Europas famlende 
fremfærd over for folkevandringen.
Koopmans bog ventes i øvrigt udgivet på 
dansk i løbet af efteråret. ■

KENNETH KRISTENSEN BERTH

I en ny bog slår den hollandske forsker Ruud Koopmans fast, at Europas asylsystem ikke er 
 holdbart. Det bereder grunden for et socialt og kulturelt sammenbrud i Europa. Koopmans 
 anviser en vej ud af moradset. Men er vejen farbar?
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Europa har brug for USA i 
forsvaret imod Kina, fastslår 
Morten Messerschmidt i stort 
interview med Berlingske

DF VIL HAVE OPGØR MED 
DANMARKS KINA-POLITIK

KINA ”Slut med at gå på listefødder over 
for Kina” – det er Morten Messerschmidts 
opfordring til regeringen. I et stort inter-
view i Berlingske Tidende den 5. maj siger 
DF’s formand, at hele Vesten i årtier har 
ladet sig tryne af kineserne af frygt for at 
blive straffet. Men med Kinas økonomiske 
fremmarch i store dele af verden og faren 
for, at Kina hjælper Rusland i krigen mod 
Ukraine, så må hele Vesten stå sammen. 

Morten Messerschmidt nævner flere 
eksempler på kinesisk magtmisbrug og 
pression: handelsblokader imod Litauen 
og Australien, fordi de vovede at nærme 
sig Taiwan, og her i Danmark: den ulovli-
ge behandling af Tibet-demonstranterne 
under den kinesiske præsidents besøg i 
2012. 

Udenrigsminister Lars Løkke Rasmussen 
siger, at Danmark bør forny sin ”strate-
giske partnerskabsaftale” med Kina – en 

JANNICH KOFOED

aftale, som kun få europæiske lande har. 
Men Morten Messerschmidt mener i 
stedet, at Danmark skal gå i spidsen for 
en aftale mellem frie, demokratiske lande 

Er du den nye Messerschmidt, Pia eller vil du 

”nøjes” med at være lokal stemmesluger? Så 

meld dig til det nye ’DF-akademi’!

DF-akademiet er partiets linje nye udvik-

lingsprojekt, som skal modne, uddanne og 

udvikle dem som i fremtiden skal være partiets 

politiske ansigter ud af til, hvad enten der er 

tale om kommunalt-, regionalt-, nationalt- , eller 

internationalt plan.

Der er plads til den, som vil sidde i teknisk 

udvalg i en lille dansk kommune, ligesom der 

er plads til den som vil på den nationale scene 

eller en tur til Bruxelles. 

Det vigtigste er, at du brænder for Dansk 

Folkeparti og den politik vi står – og kæmper 

for hver eneste dag. 

Du vil løbende få undervisning i strategisk 

kommunikationsarbejde, skriftlig kommunika-

tion, præsentationsteknik, sociale medier og 

sikkert meget andet. Programmet vil løbende 

kunne ændres alt efter hvem der optages

Der er tale om et to-årigt forløb startende 

19/8-23 på Fyn, og deadline for ansøgning er 

19/6-23. Vi planlægger at mødes en gang i 

kvartalet, og så vil der være løbende sparring 

undervejs.

Der skal udfærdiges en skriftlig ansøgning og 

medfølgende video, hvor ansøger fortæller om 

egne udviklingsområder, som skal sendes til 

partisekretær Simon Vanggaard på mail: simon.

vanggaard@ft.dk. Det anbefales at indsende 

bilag i form af indlæg, artikler eller lignende, 

men det er ikke et krav. Talentudvalget udvæl-

ger op til tyve kursister i første rul i ultimo juni, 

og man vil kunne forvente svar umiddelbart 

efter. 

Udvalget opfordrer alle interesserede uanset 

erfaring, baggrund, alder og køn til at ansøge. 

Der udvælges ud fra en helhedsvurdering af 

ansøgers udviklingspotentiale, og der er ikke 

en entydig type vi leder efter. Det vigtigste er 

potentiale, autenticiteten og lysten til at bræn-

de for partiet!

Der må forventes en mindre form for egenbe-

taling ift. transport og evt. overnatninger. Der 

vil kunne forekomme selvstudie undervejs.

SKAL DU VÆRE EN DEL AF ’DF-AKADEMIET’?

– USA, Europa, Australien, Japan m.fl. – 
som gør, at de kan modstå kinesisk pres: 
en slags musketer-ed, som skal beskytte 
firmaer og lande imod at blive straffet 
enkeltvis af Kina.  

Der er masser af beviser på, at Kina sy-
stematisk stjæler teknologi i Vesten, også i 
Danmark; det er viden, som Kinas militær 
har desperat brug for. 

USA optrapper nu en teknologisk blo-
kade imod Kina, og amerikanske firmaer 
trækker sig i stort tal fra landet. Danske 
firmer må også forberede sig på at finde 
nye markeder, siger Morten Messersch-
midt i interviewet. 

Dansk Folkeparti mener, at Danmark 
og resten af Europa først og fremmest har 
brug for USA i forsvaret imod kinesisk 
magt, og at NATO’s militære samarbejde 
skal udstrækkes til at omfatte flere asiati-
ske lande i Kinas nærhed. I Danmark skal 
vi udelukke Kina fra danske forskningsin-
stitutioner, skabe os et overblik over vores 
afhængighed af Kina og forbyde kinesiske 
virksomheder og teknologi, som kan bru-
ges til at overvåge og udspionere os.  

”Og så skal vi jo ikke fortsætte med at 
give ulandshjælp til Kina - det er jo ab-
surd!” siger Morten Messerschmidt. ■



EN VERDEN TIL FORSKEL

ERIK BJØRN MØLLER, 
PRESSECHEF FOR 
DANSK FOLKEPARTI, 
ANSV. REDAKTØR FOR 
DANSK FOLKEBLAD

For nylig forsøgte den statsfinansierede radio 24/
Syv af uransagelige årsager at puste nyt liv i den 
uro, som vi i Dansk Folkeparti ellers har formået at 
lægge bag os efter et 2022, som var noget træls - 
for nu at sige det på godt nordjysk.

Lokalformænd blev kontaktet og fik at vide, at 
uroen  ulmede i vort parti – og blev spurgt, om de 
ikke også var utilfredse med noget, som de måske 
kunne have lyst til at sige til mikrofonen.

Hvor radioen havde fået den idé fra, kan vi 
kun gisne om. Men 
livet er for kort til 
frugtesløse speku-
lationer om, hvilket 
konkurrerende parti 
der mon forsøger at 
drive ondsindet spin 
mod Dansk Folke-
parti med velvillige 
journalisters hjælp. 
Til gengæld er der grund til at glæde sig over 
resultatet. For det viste sig jo hurtigt, at der ikke 
var kød på historien, og lokalformændene bed ikke 
på krogen.

For i dag ER virkeligheden jo en helt anden i 
Dansk Folkeparti. Hvis man vil se en overskrift med 
”Uro i Dansk Folkeparti igen” nytter det ikke at slå 
op i dagens avis. Så er man nødt til at google og 
kigge bagud. 

Personligt kan jeg konstatere, at der er en verden 
til forskel på at have været pressechef i Dansk 
Folkeparti i 2022 – sammenlignet med nu. Sidste 
år var nærmest én lang krisehåndtering fra morgen 

[  LEDER ]

Hvis man vil se en overskrift 
med ”Uro i Dansk Folkeparti 

igen” nytter det ikke at slå op i 
dagens avis.

til aften. Den ene efter den anden smækkede med 
døren med vidt forskellige forklaringer, der alle 
bare dybest skulle legitimere, at folk hellere ville 
over til et andet parti for at forbedre deres chancer 
for genvalg og fortsat fast indkomst.

Men vi kom igennem det. Vi klarede valget, 
formand Morten Messerschmidt blev definitivt fri-
fundet i den absurde sag med anklager om EU-svin-
del – og vi har i dag et parti i fremragende form 
med de rigtige medlemmer og med en syv mand 

stor og velfungerende 
folketingsgruppe, der 
engageret arbejder for 
DFs mærkesager nær-
mest døgnet rundt.

Meningsmålingerne 
peger fremad, men det 
er også vigtigt at erken-
de, at det er et langt, 
sejt træk, der venter os. 

Vi skal fortsætte arbejdet, men også være tålmodige 
og bevare roen. Vi ved, at vi har den rigtige politik, 
og vi er på rette spor – men ting tager tid. Samar-
bejdet mellem lokalforeninger og Christiansborg 
er intensiveret og forbedret under Morten Messer-
schmidt, utallige DF’ere har meldt sig ind i arbejds-
grupper, der skal udvikle ny politik, vi har fået nyt 
kontor i Ejstrupholm i Jylland, nye medlemmer 
kommer til – og én ting til: Når journalisterne rin-
ger nu, så ringer de for at snakke om politik, for de 
ved godt, at vi har stabiliseret os og er på vej frem.

Og hvem ved – måske det også på et tidspunkt 
går op for 24/Syv?
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DF HOLDER 
ÅRSMØDE 
I VIBORG
Dansk
Folkeparti 
holder årsmøde 
i Viborg lørdag 
den 30. sep
tember. 
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SKAL DU 
VÆRE EN DEL AF 
'DF-AKADEMIET'?
DFakademiet skal 
uddanne og udvikle 
fremtidens politikere i 
Dansk Folkeparti. 
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PARTI-
KONTOR 
ÅBNET I 

EJSTRUP-
HOLM
Se billeder fra 
den officielle 
åbning af DFs nye partikontor. 
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